

လောကကို ရှုကျင့်သူ

ရေပြင်ကို ရှုမြင်ရသကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ တံလျှပ်ကို ရှုမြင်ရသကဲ့သို့ လည်းကောင်း၊ ဤအတူ(ခန္ဓာငါးပါး ဟူသော) လောကကို ရှုကျင့်သူကို သေမင်းသည် မမြင်နိုင်။ ဤသို့ ရှုသောသူသည် သေခြင်းကင်းရာ နိဗ္ဗာန်ကို မျက်မှောက်ပြုကြကုန်၏။ ထိုသူတို့အား နောက်တစ်ကြိမ် ပဋိသန္ဓေနေ၍ သေရခြင်းသည် မရှိ တော့ပြီ။

လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၀)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ်

- ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူလူထုဗဟိုပြု ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား မည်။
- တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင် သွားမည်။
- အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစနစ်များနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

လူငယ်ဆိုသည်မှာ အနာဂတ်တွင် နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို ပခုံးပြောင်းထမ်းဆောင်ကြရမည့် သားကောင်းရတနာများပင်ဖြစ် လူရည်ချွန်မောင်မယ်များအနေဖြင့် မိမိကိုယ်တိုင်၊ မိမိကျောင်း၊ မိမိပတ်ဝန်းကျင်နှင့် မိမိနိုင်ငံတော်၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် ကိုယ်စွမ်း၊ ဉာဏ်စွမ်းရှိသမျှ သစ္စာရှိစွာ ပခုံးပြောင်းတာဝန်ယူဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သည် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် လူရည်ချွန် မောင်မယ်များအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-II) ၌ တွေ့ဆုံ၍ ဩဝါဒစကား မြွက်ကြားသည်။



တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီဝင် များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဦးဝဏ္ဏ မောင်လွင်၊ ဒေါ်ခွဲဘူ၊ ပိုးရယ် အောင်သိန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါက်တာမူထန်၊ ဦးမောင်ကို၊ ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မင်း၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် လူရည်ချွန်မောင်မယ်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆

ဘော်လခဲ	၄၄	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မြဝတီ	၄၄	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ရွှေကျင်	၄၃	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
သိမ်ဇရပ်	၄၃	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

ယနေ့ ဖတ်စရာ

အာစရိယဂုဏ်မြောက် ပွဲကိုင်ရှင်များ [ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆](#)

လူရည်ချွန်တွေက စံပြဖြစ်တဲ့အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ အားကျအတုယူပြီး အနာဂတ်နိုင်ငံ့သားကောင်းတွေ ပေါ်ထွန်းလာစေဖို့ ဖြစ်ပါတယ် [တွေ့ဆုံမေးမြန်း စာမျက်နှာ » ၁၁](#)

ဂုဏ်ယူစရာ အခွင့်အလမ်းတစ်ခုမှာ အတူရှိစေချင်ပါသည် [ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၅](#)

မြေ

ယုံကြည်ချက်ခိုင်မာစွာဖြင့် အောင်စိတ်တံခွန်လွှင့်ထူ

(၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲ(ဆီးဂိမ်း)ကို ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ၅ ရက်နေ့မှ ၁၇ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပတော့မည် ဖြစ်သည်။

မြန်မာအားကစားအဖွဲ့ဝင်များအား အောင်နိုင်ရေးအလံ အပ်နှင်းခြင်းအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က “ယခု (၃၂)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာအားကစားအဖွဲ့ကို ယခုအပ်နှင်းလိုက်မည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏အလံတော်သည် မောင်တို့မယ်တို့အားကစားအဖွဲ့အတွက် ဂုဏ်ခြပ်ရော၊ အမျိုးသားရေးတာဝန်ကိုပါ နိုင်ငံတော်၏ကိုယ်စားပြုနေသည်ဆိုသည့် ခံယူချက်ဖြင့် ပြိုင်ပွဲတိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏အောင်လံ တလူလူလွှင့်ပျံနေစေရေး ရေကုန်ရေခန်း အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းယှဉ်ပြိုင်သွားကြရန် အလေးအနက်တိုက်တွန်း လိုပါကြောင်း” ပြောကြားခဲ့သည်။

အများပြည်သူ မျှော်လင့်နေကြသည့် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲ(ဆီးဂိမ်း)တွင် ပြိုင်ပွဲဝင်ကြမည့် အားကစားမောင်မယ်အပေါင်းတို့အနေဖြင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ အားကစားပညာရပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်ဓာတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ စသည်ဖြင့် အစစအရာရာတွင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်ရန် အသင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်သည်။ အားကစားမောင်မယ်များသည် အောင်မြင်ရမည့် ဆုများ ဆွတ်ခူးနိုင်ရမည်ဆိုသည့် စိတ်ဓာတ်အပြည့်ဖြင့် “ပွဲမဝင်ခင် အပြင်ကကျင်းပ”ဆိုသည်နှင့်အညီ ရွဲ့၊ လှဲ့၊ ဝီရိယအပြည့်ဖြင့် အားကြိုးမာန်တက်၊ ပြင်းပြင်းထန်ထန်လေ့ကျင့် ပြင်ဆင်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ မိဘပြည်သူအပေါင်းတို့ကလည်း ဆုများ တစ်ဖွေ တစ်ပိုက်ဖြင့် အောင်မြင်မှုများနှင့်အတူ ပြန်လာမည်ကို မျှော်လင့်စောင့်စားနေကြမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံကို နယ်ပယ်စုံ၊ ကဏ္ဍစုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အားကစားကဏ္ဍကိုလည်း နိုင်ငံတကာအဆင့် တိုးတက်လာရေး အလေးထားစီမံ အားပေးဖြည့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ခေတ်အဆက်ဆက် အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် ဆီးဂိမ်း ပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှုနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်များ ရယူပေးခဲ့ကြသည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားများကို ထောက်ပံ့ချီးမြှင့်မှုပြုပေး၍ အားပေးဖြည့်တင်ခဲ့သည်။ ယခုပြိုင်ပွဲတွင် နိုင်ငံအတွက် ဆုတံဆိပ်များယူပေးကြမည့် အားကစားမောင်မယ်များကိုလည်း အလားတူအခွင့်အရေးများ ပေးအပ်ရန်အသင့်ရှိနေသည်။ အားကစားကဏ္ဍကို နိုင်ငံတော်ကလည်း မြှင့်တင်အားပေး၊ အားကစားသမားများကလည်း ရေကုန်ရေခန်းကြိုးစား၊ ပြည်သူများကလည်း တစ်ခဲနက် အားပေးမျှော်လင့်ကြသဖြင့် အောင်မြင်မှုများ မလွဲမသွေရရှိလာမည်ဖြစ်သည်။

ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားမောင်မယ်များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွက် အားကစား လူချွန်လူကောင်းများဖြစ်ကြောင်း ပြသနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းကြီးတစ်ရပ်ကို ရရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ယခုအခွင့်အလမ်းကို အမိအရဆုပ်ကိုင်းပြီး နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကို မြှင့်တင် သွားနိုင်ကြမည်ဟု နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ယုံကြည်မျှော်လင့်နေကြသည်။ ယခင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည့် အာရှ၊ အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲများထက် ဆုတံဆိပ်များ ပိုမိုရရှိလာအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ကြမည်ဆိုပါက မြန်မာအားကစားအဖွဲ့၏အောင်မြင်မှုသမိုင်းကို ပြန်လည်မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ချမှတ်ဆောင်ရွက်နေသည့် ဦးတည်ချက်များတွင် “နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရှည်ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ် ဖြစ်ပေါ်လာရေး”ဆိုသည့် လူမှုရေးဦးတည်ချက်ကိုလည်း ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာရေးအတွက် အားကစားကဏ္ဍသည် အရေးကြီးသည်။ “အားကစားမြှင့်တင်ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နေခြင်းဖြစ်သည်” ဆိုသည့်ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း အားကစားစိတ်ဓာတ်မှသည် တိုင်းပြည်ချစ်ခင်ဖြစ်ပေါ်စေပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် တိုင်းပြည်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် လိုသည့်စိတ် ပေါ်ပေါက်လာမည်ဖြစ်သည့်အတွက် အားကစားကဏ္ဍအောင်မြင်မှု ရရှိရေးကို ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာအားကစားသမားများအနေဖြင့် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲကြီးတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းကောင်းကို အမိအရဆုပ်ကိုင်းကာ နိုင်ငံနှင့် လူမျိုးဂုဏ်ကို မြှင့်တင်ပေးမည်ဟုသည့် ပြင်းပြသောယုံကြည်ချက်ခိုင်မာစွာဖြင့် မြန်မာတို့၏အောင်မြင်မှု အောင်စိတ်တံခွန် လွှင့်ထူပေးနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန မိုးညှင်းတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ မဇ္ဈိမင်း ကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁)နှစ်ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်။

နိုင်ငံရေးပါတီ တည်ထောင်ခွင့်လျှောက်ထားခြင်းများကို စိစစ်ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
နိုင်ငံရေးပါတီ တည်ထောင်လိုသူများက ယင်းတို့ တည်ထောင်လိုသော ပါတီအမည်ကို ဖော်ပြ၍ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ လျှောက်ထားလျက်ရှိကြရာ ယနေ့အထိ ပါတီတည်ထောင်ခွင့်လျှောက်ထားလာသည့် အဖွဲ့ ၁၃ ဖွဲ့ရှိပြီး ယင်းသို့လျှောက်ထားသည့် အဖွဲ့များအနက် အောက်ပါ အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့သည် နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ နည်းဥပဒေများနှင့် ညီညွတ်ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသဖြင့် ကော်မရှင်က ယနေ့တွင် နိုင်ငံရေးပါတီ တည်ထောင်ခွင့်လျှောက်ထားချက်ကို ခွင့်ပြုလိုက်ကြောင်းသိရှိရသည် -
(၁) ပြည်ထောင်စုတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ (Union Development Party)
(၂) ဒီမိုကရက်တစ်အင်အားစုလေဘာပါတီ
ပါတီတည်ထောင်ခွင့်ရရှိသော ဖော်ပြပါအဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့သည် ခွင့်ပြုချက်ရရှိသည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းနည်းဥပဒေ ၇ နှင့်အညီ ကော်မရှင်သို့ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ပေးပါရန် လျှောက်ထားရမည် ဖြစ်သည်။ ယနေ့အထိ တည်ထောင်ခွင့်ပြုပြီး နိုင်ငံရေးပါတီ သုံးပါတီ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တည်ထောင်ခွင့် လျှောက်ထားသည့် ကျန်အဖွဲ့များကိုလည်း စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

Green Gold ကော်ဖီစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမအသင်းက ဘယ်လ်ဂျီယမ်နိုင်ငံသို့ ပထမအကြိမ် ကော်ဖီစေ့များ တင်ပို့

တောင်ကြီး ဧပြီ ၂၆
သော ကော်ဖီစေ့များကို တောင်ကြီးမြို့ (TBC)စီးပွားရေးဇုန်ရှိ Green Gold ပထမအကြိမ်အဖြစ် Green Bean ပါတီအိတ်က လိုဂိုရပ် ၆၀ ပါ အိတ်ပေါင်း ၆၇၀၊ ကော်ဖီတန်ချိန် ၄၀ ဒသမ ၂ တန် ကွန်တိန်နာနှစ်လုံးကို တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၆ - ၄ - ၂၀၂၃)
Table with columns: Index, Change, Previous, Current, etc.

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း
နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း
Table with columns: Type, Rate

မြေ
Table with columns: Item, Price



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် လူရည်ချွန်မောင်မယ်များအား ဩဝါဒစကား မြွက်ကြားစဉ်။

★ ရှေးဖုံးမှ

ဒေါက်တာကျော်ထွန်း၊ ခွန်စုံလွင်၊ ဦးရွှေကြိမ်းနှင့် ဦးရန်ကျော်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ညိုနိုင်ကျော်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်မှူးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အခြေခံ ပညာကျောင်းများမှ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် လူရည်ချွန်မောင်မယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဩဝါဒစကား မြွက်ကြား ရာတွင် လူငယ်ဆိုသည်မှာ အနာဂတ်တွင် နိုင်ငံတော် ၏ တာဝန်များကို ပခုံးပြောင်းထမ်းဆောင်ကြရမည့် သားကောင်းရတနာများပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူငယ် ဆိုသည်မှာ ဖျတ်လတ်သွက်လက်ခြင်း၊ နိုးကြား တက်ကြွခြင်း၊ ခွန်အားရှိခြင်း၊ စူးစမ်းတတ်ခြင်း၊ စွန့်စားခြင်း၊ ရဲရင့်ခြင်းနှင့် ဖန်တီးနိုင်စွမ်းအားရှိသူ များပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ မောင်တို့မယ်တို့ကျောင်းသား လူငယ်များသည် ကလေးဘဝနှင့် လူကြီးဘဝအကြား တွင်ရှိသည့် လူငယ်များဖြစ်သည့်အတွက် အဆိုပါ

အရည်အသွေးကောင်းများကို ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိဘဝအတွက် မိမိ မိသားစုအတွက်၊ မိမိတိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအတွက် မိမိလိုလား တောင့်တသည့် ပန်းတိုင်ကို အရောက်လှမ်းနိုင်ရန် ရည်မှန်းချက်၊ မျှော်လင့်ချက်များနှင့် တွန်းအားပေး နိုင်သည့် မောင်းနှင်အားများကို ပိုင်ဆိုင်ထားကြ သည်ဟု ပြောနိုင်ကြောင်း။
ဘဝတွင် အောင်မြင်မှုများရရှိနိုင်မည့် အဆိုပါအရည်အသွေးကောင်းများကို ပိုင်ဆိုင် ထားသည့် မောင်တို့မယ်တို့ ကျောင်းသားလူငယ် များသည် လူ့အသိုင်းအဝိုင်းတွင် အချင်းချင်းပူးပေါင်း

တည်ဆောက်ခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း။
ထို့ကြောင့် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် လူရည်ချွန်စီမံကိန်းကို ဉာဏ်ပညာထူးချွန်ပြီး ကျန်းမာသန်စွမ်းကာ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန် သည့် ထူးချွန်ထက်မြက်သော ကျောင်းသားလူငယ် များ ပေါ်ထွန်းလာစေရန်၊ ပညာရေးလက်တွေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု လုပ်ငန်းများတွင် ပိုမိုစိတ်ပါဝင်စားလာပြီး နိုင်ငံအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ၌ ပါဝင်ဆောင်ရွက် နိုင်သည့် နိုင်ငံ့သားကောင်းများ ပေါ်ပေါက်လာစေရန်၊ ထူးချွန်ထက်မြက်သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များကို စံနမူနာပြု၍ ကျောင်းသားလူငယ်များအား ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရန်ဆိုသည့် ကောင်းမြတ်သော ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

နှစ် ၆၀ ပြည့်တော်မူမည့် “လူရည်ချွန်စီမံကိန်း”ကို ၁၉၆၄ ခုနှစ်တွင် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၁၉၈၈ ခုနှစ် (၂၅)ကြိမ်မြောက် ငွေရတုလူရည်ချွန်စီမံကိန်းအထိကို ဆောင်ရွက်နိုင် ခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၈၈ ခုနှစ်မှစပြီး ခေတ္တရပ်နားခဲ့သည့် “လူရည်ချွန်စီမံကိန်း” ကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် “ဘက်စုံ ပညာထူးချွန်လူငယ်စီမံကိန်း” အဖြစ် ပြန်လည် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် “လူရည်ချွန် စီမံကိန်း” အမည်ဖြင့် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်ကိုတွေ့ရပြီး လာမည့်နှစ်တွင် နှစ် ၆၀ ပြည့် တော်မူမည့်ဖြစ်ကြောင်း။

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်မှစပြီး ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုထိန်းချုပ်ရသည့် အခြေအနေကြောင့် လူရည်ချွန်စီမံကိန်းကို ခေတ္တ ရပ်နားခဲ့ရာမှ ယခု ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ်တွင် ပြန်လည်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း။

ယခုပညာသင်နှစ်တွင် အဋ္ဌမတန်းလူရည်ချွန် ၁၆၀၊ ဒသမတန်းလူရည်ချွန် ၁၆၀၊ ကောသသမတန်း လူရည်ချွန် ၁၅၈ ဦး စုစုပေါင်း ၄၇၈ ဦးကို ရွေးချယ် မွေးထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး ပုဂံ၊ တောင်ကြီး၊ ငွေဆောင် စသည့် လူရည်ချွန်စခန်းအသီးသီးကို လေ့လာရေးခရီးစဉ် အဖြစ် စေလွှတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထိုသို့အဖွဲ့လိုက် စုစုစည်းစည်း သွားလာနေထိုင် လေ့လာကြခြင်းဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အသီးသီးမှ လူရည်ချွန်မောင်မယ်များအနေဖြင့် အချင်းချင်း ရင်းနှီးခင်မင်မှုရရှိခြင်း၊ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဒေသန္တရဗဟုသုတများ ဖလှယ်ခြင်း ဖြင့် မိမိတို့သူငယ်ချင်းများ နေထိုင်ရာဒေသအကြောင်း နှင့် လူရည်ချွန်စခန်း အခြေစိုက်ရာဒေသများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဓလေ့များ၊ ဒေသန္တရ ဗဟုသုတများ တိုးပွားစေမည်ဖြစ်ပြီး မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် လူမျိုးကို ချစ်မြတ်နိုးစိတ်၊ တန်ဖိုးထားစိတ်များကို အားပေး ရှင်သန်လာစေမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၄ သို့ ☆



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် လူရည်ချွန်မောင်မယ်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

🌟 ပညာထူးချွန်ပြီး ထက်မြက်သည့် ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးနှင့် အသိပညာ အတတ်ပညာများ တတ်မြောက်သည့်အပြင် ကျန်းမာသန်စွမ်းခြင်း၊ ကြိုးစားအားထုတ်ခြင်း၊ စာရိတ္တကောင်းမွန်ခြင်း၊ ကိုယ်ကျင့်တရား ကောင်းမွန်ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးလိမ္မာခြင်း၊ မျိုးချစ်စိတ်ရှိခြင်းစသည့် ကောင်းမြတ်သော အရည်အသွေးများ ပြည့်စုံသည့် လူစွမ်းအားအရင်း အမြစ်များ ရရှိပိုင်ဆိုင်ကြစေရန် လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးခြင်း သည် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်ကို အုတ်မြစ်ချ တည်ဆောက်ခြင်းပင် ဖြစ်ကြောင်း

ဆောင်ရွက်မှု၊ ရိုင်းပင်းကူညီမှု၊ စာနာထောက်ထားမှု၊ ရင်းနှီးဖော်ရွေမှု၊ ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့မှု၊ အပြန်အလှန် လေးစားမှုတို့နှင့် နေထိုင်ပြောဆိုဆက်ဆံကြပြီး စဉ်းစားဆင်ခြင်မှု အသိဉာဏ်ပညာများနှင့် ကြိုးစား အားထုတ်သွားကြမည်ဆိုပါက ဘဝတွင် အောင်မြင်မှု များကို ရရှိနိုင်မည်မှာ မလွဲဧကန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း။
ပညာထူးချွန်ပြီး ထက်မြက်သည့်ဉာဏ်ရည် ဉာဏ်သွေးနှင့် အသိပညာ အတတ်ပညာများ တတ်မြောက်သည့်အပြင် ကျန်းမာသန်စွမ်းခြင်း၊ ကြိုးစားအားထုတ်ခြင်း၊ စာရိတ္တကောင်းမွန်ခြင်း၊ ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးလိမ္မာ ခြင်း၊ မျိုးချစ်စိတ်ရှိခြင်းစသည့် ကောင်းမြတ်သော အရည်အသွေးများ ပြည့်စုံသည့် လူစွမ်းအားအရင်း အမြစ်များ ရရှိပိုင်ဆိုင်ကြစေရန် လေ့ကျင့်ပျိုးထောင် ပေးခြင်းသည် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်ကို အုတ်မြစ်ချ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ လူရည်ချွန်မောင်မယ်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

✦ စာမျက်နှာ ၃ မှ

မျိုးဆက်သစ် လူငယ်မောင်မယ်များကို ယခုကဲ့သို့ ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် လူရည်ချွန်များ ဖြစ်လာစေရေး ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရန် အရေးကြီးသကဲ့သို့ ကိုယ်နှုတ်နှလုံးသုံးပါး ယဉ်ကျေးလိမ္မာပြီး လူမှုရေးအသိစိတ်ဓာတ်များရရှိစေရန်၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင် အဆင်ပြေစွာ လိုက်လျောညီထွေ နေထိုင်တတ်စေရန်၊ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်တတ်စေရန်၊ ဦးဆောင်တတ်သူများဖြစ်လာစေရန်နှင့် နောက်လိုက်ကောင်းများဖြစ်စေရန်၊ အသက်အရွယ်အလိုက် ရရှိထိုက်သည့် အခွင့်အရေးများရရှိကြရန်လိုကြောင်း၊ အဆိုပါအခွင့်အရေးများနှင့် လျော်ညီစွာ ထမ်းဆောင်ရမည့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို သိရှိနားလည်ပြီး လိုက်နာကျင့်သုံးတတ်စေရန်၊ လူလိမ္မာနှင့်လူမိုက်ကို ခွဲခြားသိရှိပေါင်းသင်း ဆက်ဆံတတ်စေရန်၊ ပညာရှိသူတော်ကောင်းများ၏ သဘောသဘာဝကို သိရှိနားလည်ပြီး အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ်များကဲ့သို့ နေထိုင်ပြုမူကျင့်သုံးတတ်စေရန်၊ တစ်နည်းအားဖြင့် စိတ်ထားမြင့်မြတ်ပြီး အဘက်ဘက်က ပြည့်စုံသည့် လူရည်ချွန် လူရည်မွန်များဖြစ်လာစေရန် ပျိုးထောင်ပေးရေးသည် နိုင်ငံတော်က မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ပင် ဖြစ်ကြောင်း။

အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် မောင်တို့မယ်တို့ကို နိုင်ငံ၏အနာဂတ်အတွက် ဦးဆောင်နိုင်သည့် ခေါင်းဆောင်ကောင်းများဖြစ်လာစေရန် ရည်မှန်းချက်ထားပြီး အများနှင့်စုပေါင်းနေထိုင်တတ်စေရန်၊ အများအကျိုးကို ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်၊ ကာယ၊ ဉာဏ၊ စာရိတ္တနှင့် ပြည့်စုံသည့် အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်များဖြစ်အောင် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးနိုင်ရန်အတွက် လူရည်ချွန်စီမံကိန်းအပြင် လူငယ်ကဏ္ဍအစီအစဉ်များစွာကိုလည်း အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။ ထိုသို့လေ့ကျင့်ပေးသည့်အတွက် မောင်တို့မယ်တို့သည် ဘက်စုံ ထူးချွန် လူရည်ချွန် လူရည်မွန်များအဖြစ် တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်အတွက် အုတ်တစ်ချပ်၊ သဲတစ်ပွင့် အထောက်အကူဖြစ်လာမည်ပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ မောင်တို့ မယ်တို့ ကျောင်းသားလူငယ်များထဲမှ အနာဂတ်နိုင်ငံတော်ကို ဦးဆောင်နိုင်မည့် နိုင်ငံ့ခေါင်းဆောင်ကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာစေရန်လည်း အများကြီးမျှော်လင့်သည်ကို ပြောကြားလိုကြောင်း။ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ ပြည့်စုံသည့် ပညာတတ်များ ပေါ်ထွက်လာစေရန် အလေးထားဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ ကျောင်းနေ

အရွယ်ကလေးအားလုံး ကျောင်းနေရေး၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအားလုံး အနည်းဆုံးအလယ်တန်းဆင့် (KG + 9) ပြီးမြောက်ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်မှစပြီး အလယ်တန်းဆင့် ပြီးမြောက်အောင်မြင်ပြီး စိတ်ပါဝင်စားသူများ တက်ရောက်နိုင်သည့် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး တွဲဖက်အထက်တန်းကျောင်း ၅၁ ကျောင်းကို ခရိုင် ၅၀ တွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် အတွက်စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။ ထို့ကြောင့် အခြေခံပညာအလယ်တန်းဆင့် ပြီးမြောက်အောင်မြင်ပြီး ပညာဆက်လက်သင်ယူမည့် ကျောင်းသားလူငယ်များအနေဖြင့် အခြေခံပညာ (အထက်တန်း)၊ စက်မှုနည်းပညာ၊ စိုက်ပျိုးရေးအတတ်ပညာ၊ မွေးမြူရေးအတတ်ပညာ စသည့် ပညာရေးလမ်းသွယ် လေးမျိုး သင်ယူနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများကို ရရှိနိုင်ပြီး အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်ကို အသိပေးပြောကြားလိုကြောင်း၊ ထူးချွန်ထက်မြက်သူများအနေဖြင့်လည်း ဝါသနာပါရာ အဆင့်မြင့်ပညာများကို သက်ဆိုင်ရာသိပ္ပံ၊ ကောလိပ်၊ တက္ကသိုလ်များတွင် ဆက်လက်သင်ယူနိုင်ကြမည်ဖြစ်သဖြင့် မိမိတို့ဘဝအတွက်၊ နိုင်ငံအတွက် ကြိုးစားကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း။ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အရည်အချင်းစိစစ်ပြီး နိုင်ငံအသီးသီးသို့ ပညာတော်သင်များ စေလွှတ်နိုင်ရေး အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် နိုင်ငံအရေးကို ဦးထိပ်ထားပြီး မိမိသင်ယူရမည့် ပညာရပ်နယ်ပယ်တွင် ထူးချွန်ထက်မြက်အောင် အပတ်တကုတ်ကြိုးစားအားထုတ်ကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း။ ထို့ပြင် မိမိတို့၏ကျန်းမာရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ထိခိုက်ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိသည့် မိမိဘဝအညွန့်ကျိုး ဒုက္ခရောက်စေမည့် မူးယစ်ဆေးဝါး၏ ဆိုးကျိုးအန္တရာယ်များကို ပိုမိုသိရှိနားလည်သတိထားရှောင်ရှားကြရန်နှင့် အမှောင့်ပယောဂအမျိုးမျိုးတို့ကို အသိဉာဏ်ပညာနှင့် ရှောင်ရှားနိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အားလပ်သည့်အချိန်တွင် မိမိတို့၏ပင်ကိုအရည်အသွေးကို မြှင့်တင်သည့်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ အင်တာနက်ကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပြီး အင်တာနက်ကို ပညာရှာဖွေရာတွင် အသုံးပြုရန်၊ စာများများဖတ်ကြရန်နှင့် မိမိကျန်းမာရေးကို



၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် လူရည်ချွန် မောင်မယ်များကိုယ်စား နေပြည်တော် အမှတ်(၅)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း Grade-11 မှ နှစ်ထပ်ကွမ်းလူရည်ချွန် မခြူးမြတ်စန္ဒီက ဂါရဝပြုကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားစဉ်။

ဂရုစိုက်ကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ အခွန်ရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး အောင်မြင်ရန်အတွက် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အရေးကြီးသကဲ့သို့ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ၏ စိတ်ဓာတ်နှင့် ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်ရေးသည်လည်း အလွန်အရေးကြီးကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် ထာဝရအခွန်ရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် နိုင်ငံသားများ၏ မြင့်မားသည့် အသိဉာဏ်ပညာ စွမ်းပကားနှင့် တည်ဆောက်ကြရမည့် ဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံနှင့် လူမျိုးကို ချစ်မြတ်နိုးသည့်စိတ်၊ ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာတရားကို တန်ဖိုးထားသည့်စိတ်၊ ကြိုးစားအားထုတ်လိုစိတ်၊ တီထွင်ဖန်တီး ထိုးထွင်းဆောင်ရွက်လိုစိတ်များရှိရန်လည်း အထူးလိုအပ်သည်ကို ပြောကြားလိုကြောင်း။ မောင်တို့ မယ်တို့အနေဖြင့် မိဘ၊ ဆရာသမားများ၏ ပြောဆိုဆုံးမမှုအောက်တွင် ကောင်းမွန်သည့် စည်းကမ်းများ၊ ကိုယ်ကျင့်တရားများနှင့် အညီကြိုးစားအားထုတ်ခဲ့ကြသဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားကြီးကို တက်ရောက်ခွင့်ရရှိခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ဆက်လက်၍လည်း ယခုကဲ့သို့ကြိုးစားသွားကြရန် ထပ်လောင်းပြောကြားလိုကြောင်း။ “စည်းကမ်းသည် လူ၏တန်ဖိုးဖြစ်သည်” ဆိုသည့် စကားနှင့်အညီ ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းရမည့် အနာဂတ်ခရီးလမ်းတွင်လည်း မောင်တို့မယ်တို့ကျောင်းခန်းထဲတွင် တွေ့မြင်နေကြရသည့် “အမျိုးသား စည်းကမ်းအစ စာသင်ကျောင်းက” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း ဥပဒေနှင့် စည်းကမ်းကို လေးစားလိုက်နာသည့် နိုင်ငံကြီးသားပီသစေရန် မမေ့မလျော့ အစဉ်အမြဲ ကျင့်ကြံနေထိုင်ကြရန်လည်း တိုက်တွန်းလိုကြောင်း။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဘဝတွင် တပည့်ကောင်းဖြစ်စေရေး ကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ တိုင်းပြည်ကို ဦးဆောင်မည့်သူများဖြစ်ရန်အတွက် စည်းကမ်းကောင်းမွန်သည့် ခေါင်းဆောင်ကောင်းများ ဖြစ်လာကြရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုကြောင်း။

မောင်တို့ မယ်တို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလူငယ်များအနေဖြင့် ဘဝဆက်လက်ရှင်သန်အောင် မြင်အောင် လျှောက်လှမ်းနိုင်ရန် အခြေခံကောင်းများ ပြည့်စုံနေရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ယင်းအခြေခံကောင်းများသည် လူငယ်ဘဝတွင် ကျင့်ကြံလိုက်နာပြုမူကြရမည့် ကျင့်ဝတ်များပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါကျင့်ဝတ်များမှာ မောင်တို့ မယ်တို့ သိရှိပြီးဖြစ်သည့် “သားသမီးကျင့်ဝတ် ငါးပါး” နှင့် “တပည့်ကျင့်ဝတ် ငါးပါး” တို့ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူငယ်ဘဝတွင် အဆိုပါကျင့်ဝတ်များကို ထိန်းသိမ်း လိုက်နာသွားနိုင်ကြမည်ဆိုပါကဘဝအတွက် အခြေခံကောင်းများကို ပိုင်ဆိုင်ကြပြီး တိုးတက်အောင်မြင်ကြမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်က အားကိုးအားထားပြုရမည့် သားကောင်းရတနာများ ဖြစ်လာကြမည်မှာ ဧကန်မလွဲဖြစ်သည်ဟု ပြောကြားလိုကြောင်း။ လူရည်ချွန်မောင်မယ်များအနေဖြင့် မိမိကိုယ်တိုင်၊ မိမိကျောင်း၊ မိမိပတ်ဝန်းကျင်နှင့် မိမိနိုင်ငံတော်၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် ကိုယ်စွမ်း၊ ဉာဏ်စွမ်း ရှိသမျှသစ္စာရှိစွာ ပခုံးပြောင်းတာဝန်ယူဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် အလေးအနက် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုကြောင်း။ “လူရည်ချွန်စီမံကိန်း”သည် ဆယ်စုနှစ်များစွာ သန္ဓေတည်ဖွံ့ဖြိုးလာခဲ့ပြီး နိုင်ငံ့သားကောင်းရတနာများ မွေးထုတ်ပေးခဲ့သည့် အစဉ်အလာကောင်းရှိခဲ့သည့် ပညာရေးစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ လူမှုရေးဦးတည်ချက် တစ်ရပ် ဖြစ်သည့် “ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး”ဆိုသည့် ဦးတည်ချက်ကို ပေါက်မြောက်အောင်မြင်ရန်အတွက် လာမည့် ပညာသင်နှစ်များတွင်လည်း အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်များ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖော်ထုတ်နိုင်ရေးအတွက် ဆက်လက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန်၊ လူရည်ချွန်မောင်မယ်များအားလုံး ကျန်းမာပျော်ရွှင်စွာနှင့် လေ့လာရေးခရီးစဉ်တွင် အစအဆုံး အောင်အောင်မြင်မြင်ပါဝင်နိုင်ကြပြီး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသည့် နိုင်ငံ့အကျိုးပြု သားကောင်းရတနာ သမီးကောင်းရတနာများ ဖြစ်ကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် လူရည်ချွန်မောင်မယ်များကိုယ်စား နေပြည်တော် အမှတ်(၅)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း Grade-11 မှ နှစ်ထပ်ကွမ်းလူရည်ချွန် မခြူးမြတ်စန္ဒီက ဂါရဝပြုကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ၊ လူရည်ချွန်မောင်မယ်များသည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က လူရည်ချွန်မောင်မယ်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

❖ “စည်းကမ်းသည် လူ၏တန်ဖိုးဖြစ်သည်” ဆိုသည့် စကားနှင့်အညီ ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းရမည့် အနာဂတ်ခရီးလမ်းတွင်လည်း မောင်တို့မယ်တို့ကျောင်းခန်းထဲတွင် တွေ့မြင်နေကြရသည့် “အမျိုးသားစည်းကမ်းအစ စာသင်ကျောင်းက” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း ဥပဒေနှင့် စည်းကမ်းကို လေးစားလိုက်နာသည့် နိုင်ငံကြီးသားပီသစေရန် မမေ့မလျော့ အစဉ်အမြဲ ကျင့်ကြံနေထိုင်ကြရန်လည်း တိုက်တွန်းလို

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို တရားဝင်စတင်လက်ခံခြင်းအခမ်းအနားနှင့် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့(၂၀၂၃) အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို တရားဝင်စတင်လက်ခံခြင်း (GRAND OPENING) အခမ်းအနားနှင့် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့(၂၀၂၃) အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ညီလာခံခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦးတက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

PROPERTY ORGANIZATION -WIPO) တို့၏ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ဖြစ်တည်လာပြီး နောက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီသည့် မူပိုင်ခွင့်စနစ် တစ်ရပ် တည်ထောင်ရန် လိုအပ်လာကြောင်း၊ မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ ၄ ရပ်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ယင်းဥပဒေများအရ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်တွင် အာဏာတည်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ခြင်းအား တရားဝင် လက်ခံဆောင်ရွက်ခြင်းကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၆ ရက်တွင် စတင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် ယနေ့သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ မူပိုင်ခွင့်သမိုင်းတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ အမှတ်တံဆိပ် မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို ကုန်အမှတ်တံဆိပ် မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စတင်သည့် မှတ်တမ်းဝင်နေ့ရက် ဖြစ်ပါကြောင်း။



မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို တရားဝင်စတင်လက်ခံခြင်း (GRAND OPENING) အခမ်းအနားနှင့် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့(၂၀၂၃) အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အထူး ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆောင်ရွက်

ယနေ့သည် “ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့ (WORLD IP DAY)” ဖြစ်သည့်

စကားပိုင်းနှင့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများ စကားပိုင်းတို့ကို ထည့်သွင်းစီစဉ်ထားရှိရာ အဆိုပါ စကားပိုင်းဆွေးနွေးမှုများမှတစ်ဆင့် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာဗဟုသုတများ ရရှိစေနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်တွင် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို ဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့် အမှတ်တံဆိပ်များအား အကာအကွယ်ပေးနိုင်ခြင်းကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေခြင်း၊ အမှတ်တံဆိပ်ပိုင်ရှင်နှင့် အခွင့်အရေးရရှိသူတို့၏အကျိုးစီးပွားကို ထိရောက်စွာ အကာအကွယ်ပေးခြင်း၊ အမှတ်တံဆိပ်တူပမူနှင့် ကုန်ပစ္စည်းအတူများ ဈေးကွက်သို့ ဝင်ရောက်လာမှုကို ဟန့်တားနိုင်သည့်အတွက် မျှတသောဈေးကွက် ယှဉ်ပြိုင်မှုစနစ်ကို တည်ဆောက်စေနိုင်ခြင်းနှင့် အများပြည်သူအတွက် ဘေးကင်းလုံခြုံသည့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ဖန်တီးပေးနိုင်ခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ရရှိစေနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတော်၏ မူပိုင်ခွင့်စနစ် တည်ဆောက်ရာတွင် မိမိတို့နှင့် သက်ဆိုင်သည့် အခန်းကဏ္ဍများတွင် ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်အဖွဲ့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့အတွက် ပေးပို့သည့် Video Message ကို ပြသသည်။ ယင်းနောက် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ကုန်အမှတ်တံဆိပ် မှတ်ပုံတင်ခြင်း တရားဝင် စတင်လက်ခံခြင်းကို စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာန

၏ လှုပ်ရှားမှုမှတ်တမ်း DOCUMENTARY ကိုပြသပြီး မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့အထိမ်းအမှတ် ကဗျာပိုစတာ၊ ကာတွန်း၊ ဆောင်းပါး ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိခဲ့ကြသူများနှင့် ဂုဏ်ပြုတေးရေးစပ်သီကုံးသူ၊ သီဆိုသူများကို ဂုဏ်ပြုဆုငွေ၊ ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်၊ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်တို့ကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် တေးသံရှင်များက ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့ (၂၀၂၃) အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနား ဂုဏ်ပြု တေးသီချင်းဖြစ်သည့် “ဉာဏ်ပန်းကလေးတွေလန်းဆန်းစေ” တေးသီချင်းဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေပြီး မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက “ပုခက်လွှဲသော မူပိုင်ခွင့်လက်များ” တေးသီချင်းတို့ဖြင့် တေးသရုပ်ဖော် တင်ဆက်ကြသည်။

ယင်းနောက် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ကမ္ဘာ့

မူပိုင်ခွင့်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများသည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင် လျှောက်ထားခြင်း သရုပ်ဖော်ပြသထားမှု၊ မူပိုင်ခွင့်စနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့အထိမ်းအမှတ် ကဗျာပိုစတာ၊ ကာတွန်း၊ ဆောင်းပါး ပြိုင်ပွဲဝင်လက်ရာများနှင့် ဆုရရှိသူများ၏ လက်ရာများ၊ မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာန၏ ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းဆောင်ရွက်ချက်များ၊ မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ လေးမျိုးနှင့် ကုန်ပစ္စည်းအတူ-အစစ် ပြသထားမှုတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ထို့နောက် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့(၂၀၂၃)၏ ဆောင်ပုဒ် “မူပိုင်ခွင့်နှင့် အမျိုးသမီးများ ဆန်းသစ်တီထွင် မြှင့်တင်သွား” ခေါင်းစဉ်

ဖြင့် မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် သုံးဦး ပါဝင်သည့် အမျိုးသမီးလေးဦးက စကားပိုင်းဆွေးနွေးခြင်း၊ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် မူပိုင်ခွင့်အကြောင်း သိကောင်းစရာခေါင်းစဉ်ဖြင့် မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ အသင်းအဖွဲ့ဝင်ခြောက်ဦးတို့က စကားပိုင်းဆွေးနွေးခြင်းများ ပြုလုပ်ပြီး အခမ်းအနားကို ရပ်သိမ်းခဲ့သည်။

စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ဧပြီ ၂၆ ရက်မှစတင်၍ အမှတ်တံဆိပ် မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာန နေပြည်တော် (ရုံးချုပ်)၊ အောက်မြန်မာပြည် (ရန်ကုန်ရုံးခွဲ) နှင့် အထက်မြန်မာပြည် (မန္တလေးရုံးခွဲ)တို့တွင် လူကိုယ်တိုင် လာရောက်၍လည်းကောင်း၊ မူပိုင်ခွင့်ကိုယ်စားလှယ်မှ တစ်ဆင့် အွန်လိုင်းဖြင့် လည်းကောင်း လျှောက်ထားမှတ်ပုံတင်နိုင်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး ကာတွန်းပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

နေသော ဥပဒေအကျိုးဆောင် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်တက်ရောက်ကြပြီး နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများမှ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ရုံး ရုံးခွဲများမှ တာဝန်ရှိသူများက အွန်လိုင်းဖြင့် ပါဝင်တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ (WORLD TRADE ORGANIZATION-WTO) နှင့် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်အဖွဲ့ (WORLD INTELLECTUAL

အတွက် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်အဖွဲ့ (WIPO)၏ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအသီးသီးတွင် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားများကို ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့ (၂၀၂၃) ၏ ဆောင်ပုဒ်သည် “WOMEN AND IP: ACCELERATING INNOVATION AND CREATIVITY” “မူပိုင်ခွင့်နှင့် အမျိုးသမီးများ ဆန်းသစ်တီထွင် မြှင့်တင်သွား” ဖြစ်သည့်အတွက် မူပိုင်ခွင့်ကဏ္ဍနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုကဏ္ဍများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေကြသည့် အမျိုးသမီးများကို အထူးအသိအမှတ်ပြုသည့် နှစ်တစ်နှစ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအခမ်းအနားတွင် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့ (၂၀၂၃)၏ ဆောင်ပုဒ်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့်



မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို တရားဝင်စတင်လက်ခံခြင်း (GRAND OPENING) အခမ်းအနားနှင့် ကမ္ဘာ့မူပိုင်ခွင့်နေ့(၂၀၂၃) အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် ခင်းကျင်းပြသထားမှုများကို ကြည့်ရှုစဉ်။

အာစရိယဂုဏ်မြောက် ပဲ့ကိုင်ရှင်များ

ဇော်လင်း

“မကြာခင်မှာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို စာပေပညာသင်ကြားပေးတဲ့ ဆရာ ဆရာမများ ဖြစ်လာကြတော့မယ့် မောင်တို့ မယ်တို့အနေနဲ့ ပညာသင်ကြားရေးနယ်ပယ်မှာ ‘အတတ်လည်းသင်၊ ပဲ့ပြင်ဆုံးမ၊ သိပ္ပံပညာချန်၊ ဘေးရန်ဆီးကာ၊ သင့်ရာအပ်ပို့ ဆရာတို့’ ဆိုတဲ့ ဆရာကျင့်ဝတ်များနှင့်အညီ အနာဂတ် သားကောင်းရတနာတွေကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်မယ့် အာစရိယဂုဏ်မြောက် ပဲ့ကိုင်ရှင်များဖြစ်အောင် ကြိုးစားသွားကြဖို့လိုပါတယ်”

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၄ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်(စစ်ကိုင်း) ပညာရေးဘွဲ့ ငါးနှစ်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၅) သင်တန်းဆင်းကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံရာတွင် မြွေကြားသည့် ဩဝါဒအမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အာစရိယဂုဏ်မြောက် ပဲ့ကိုင်ရှင်များသည် ကား ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် (စစ်ကိုင်း) မှ ငါးနှစ်ကြာ လေ့ကျင့်ပျိုးထောင် ပေးလိုက်သော နယ်စပ်ဒေသအသီးသီးမှ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသား လူငယ်မောင်မယ်များပင်ဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် (စစ်ကိုင်း) ၏ သမိုင်းကြောင်း

မိမိတို့ နိုင်ငံတော်သည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်သော နိုင်ငံဖြစ်သည်။ “မြန်မာ” ဟူသော ဝေါဟာရသည် မျိုးနွယ်စုများဖြစ်သည့် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းနှင့် ကျန်တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုအားလုံးကို ခေါ်ဆိုခြင်းဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသားအားလုံးတို့သည် နိုင်ငံတော်အပေါ် ကျရောက်လာသည့် အခက်အခဲများကို စုပေါင်းအားဖြင့် လက်တွဲတွန်းလှန် ကာကွယ်ခဲ့ကြသကဲ့သို့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှု စွမ်းအားတို့ဖြင့် စည်ပင်ပြောသည့် နိုင်ငံတော်ကြီးကို ထူထောင်နိုင်ခဲ့ကြသည်။ တိုင်းရင်းသား



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် ပညာရေးဘွဲ့ ငါးနှစ်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၅) ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

မျိုးနွယ်စုအချင်းချင်း အပြန်အလှန် လေးစားယုံကြည်မှု၊ ရင်းနှီးချစ်ကြည်မှု၊ နားလည်ခွင့်လွှတ်မှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှု တို့သည် ပြည်ထောင်စု၏ အသက်သွေးကြောပင်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ အဆိုပါ စိတ်ဓာတ်များကို ပြုစုပျိုးထောင် ရှင်သန်စေနိုင်သော ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် (စစ်ကိုင်း) ၏ သမိုင်းကြောင်းကို အကျဉ်းမျှ တင်ပြလိုသည်။

ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်(စစ်ကိုင်း)သည် ၁၉၆၄ ခုနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးသိပ္ပံအဖြစ် စတင်သင်တန်းတင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ “တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်ရေးတို့ကို အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သော ပညာရေးဝန်ထမ်းကောင်းများ လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးနိုင်ရန်” ရည်ရွယ်၍ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် တက္ကသိုလ်အဆင့်သို့ တိုးမြှင့်ခဲ့သည်။ တက္ကသိုလ်အား တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက် (၅) ရပ်ရှိပြီး အဆိုပါ ရည်ရွယ်ချက် (၅) ရပ်တွင် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသား လူငယ်များသည် ပညာရှာမှီးရင်း တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း ပိုမို

စည်းလုံးချစ်ခင်လျက် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ခိုင်မြဲသည့်လူငယ်များဖြစ်လာစေရန်ဟူသော အချက် အပါအဝင်ဖြစ်သည်။

အဆင့်မြင့်ပညာများ ဆည်းပူးရာ ပြည်ထောင်စုကျောင်းတော်ကြီး

ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်သည် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းဟူသော တိုင်းရင်းသား လူငယ်မောင်မယ်များအတွက် အဆင့်မြင့်ပညာများ ဆည်းပူးရာ ပြည်ထောင်စုကျောင်းတော်ကြီးဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသား လူငယ်မောင်မယ်များ၏ နေထိုင်စားသောက်ရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးမှစ၍ နိုင်ငံတော်က လိုလေသေးမရှိ အခမဲ့တာဝန်ယူ စောင့်ရှောက်ပေးထားသည်။ ကျောင်းအိပ်ကျောင်းစားဖြစ်ပြီး အိပ်ဆောင်တိုင်းတွင် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ စုစည်းနေထိုင်ကြရသဖြင့် နေထိုင်ရာ အဝန်းအဝိုင်းသည်လည်း ပြည်ထောင်စုလေးသဖွယ်ဖြစ်နေသည်။ အိပ်ဆောင်များအား ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း စသော တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စု နာမည်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အထင်ကရမြစ်များ စသည်ဖြင့် မှည့်ခေါ်ထားသည်။ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်၏ ထူးခြားချက်သည် Guardian စနစ်ဖြစ်

သည်။ Senior အစီမံကြီးက မွန်တိုင်းရင်းသူ ဖြစ်ကောင်းဖြစ်မည်။ Junior ညီမငယ်က ကရင်တိုင်းရင်းသူ ဖြစ်ကောင်းဖြစ်မည်။ မတူညီသော ဓလေ့၊ ဘာသာစကား၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုများမှာ မောင်နှမအရင်း၊ ညီရင်းအစ်ကို သံယောဇဉ်မျိုးဖြင့် တူညီသောတန်ဖိုးများကို မွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ယင်းတန်ဖိုးများသည် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်၏ အခြေတည်ရာဖြစ်သည်။ Junior ညီငယ်ဖျားလျှင် Senior အစ်ကိုကြီး ညမအိပ်တော့၊ Senior အစ်ကိုအလုပ်များလျှင် ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးသူက Junior ညီငယ်ဖြစ်သည်။ အမှန်းတရားများမရှိ၊ နှိုင်းယှဉ်မှုများမရှိ၊ သံယောဇဉ်တရားများဖြင့် ခိုင်ကျည်ထားသော ပြည်ထောင်စုလေးတွင် သူတို့ရှင်သန်ပျော်ရွှင်စွာ ပညာဆည်းပူးကြသည်။ သူတို့တစ်တွေအား နည်းပေး၊ လမ်းပြသွန်သင်ဆုံးမသူ ဆရာ ဆရာမများသည်လည်း တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုပေါင်းစုံက သူတို့၏ Senior အစ်ကိုကြီး၊ အစ်မကြီးများပင်ဖြစ်သည်။

နှစ်သက်ရာတိုင်းရင်းသားဘာသာစကား သင်ယူနိုင်

ဤကျောင်းတော်ကြီးတွင် တိုင်းရင်းသားအသီးသီး၏ ဘာသာစကား၊ ရိုးရာဓလေ့စရိုက်များအား သင်ကြားဖလှယ်ခွင့်ရရှိကြသည်။ မည်သည့်တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူဖြစ်စေ နှစ်သက်ရာတိုင်းရင်းသားဘာသာစကား သင်ယူနိုင်သည်။ ဓလေ့စရိုက်များ လေ့လာနိုင်သည်။ ရိုးရာဝတ်စုံများ လဲလှယ်ကာ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ရိုးရာမုန့်များ တစ်လှည့်စီ ပြုလုပ်၍ မြန်မာ့ရေစားစားကြသည်။ သူတို့တစ်တွေသည် ပြည်ထောင်စုသားဖြစ်ကြ၍ ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားကြသည်။ သူတို့တစ်တွေသည် မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်၍ ဂုဏ်ယူဝင့်ကြား

ကြသည်။ “စည်းလုံးခြင်းသည် အင်အား” ဟူသည် ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်၏ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည်။ သံယောဇဉ်တရားက စည်းလုံးညီညွတ်ရေးအားကို အလိုအလျောက်ရရှိစေသည်။

ဤကျောင်းတော်ကြီးတွင် သင်ကြားရေး ဘာသာရပ်ဌာန ၂၁ ဌာနဖြင့် သင်ကြားပို့ချမှုဆိုင်ရာနှင့် အခြေခံဘာသာရပ်များ၊ ဝိဇ္ဇာဘာသာရပ်များ၊ တွဲဖက် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းဘာသာရပ်များနှင့် အထူးတွဲဖက် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းဘာသာရပ်များ သင်ကြားကြရသည်။ အထူးတွဲဖက် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းဘာသာရပ်များတွင် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးကြိုပမ်းမှုသမိုင်းနှင့် စာရိတ္တပညာ၊ တိုင်းရင်းသားဘာသာစကားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဘာသာရပ်များပါဝင်သည်။ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးဆိုင်ရာဘာသာရပ်များပါဝင်သည်။ သို့သော် စည်းလုံးညီညွတ်ရေးဟု အတင်းတိုက်တွန်းနေစရာမလို၊ နှစ်ကာလများစွာ အတူတူနေထိုင်ရှင်သန်ခဲ့ကြသော ဤကျောင်းတော်သူကျောင်းတော်သားများ၏ သံယောဇဉ်သည် ရေကိုသား၍ အကြားမထင်ကဲ့သို့ ရှိကြသည်။

ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်သည် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော ၁၉၆၄ ခုနှစ်မှစ၍ ယခုအထိ မဟာပညာရေးဘွဲ့ ၁၃၁ ဦး၊ မဟာဒဿနပညာရေးဘွဲ့ ၃၅ ဦး၊ ပညာရေးဘွဲ့ ၄၅၆ ဦး၊ ဆရာအတတ်ပညာဒီပလိုမာ ၉၃၂ ဦး၊ အလယ်တန်းဆရာအတတ်ပညာဒီပလိုမာ ၉၅၆ ဦး၊ အထူးမူလတန်းဆရာအတတ်သင်တန်း ၄၆၁ ဦး၊ မူလတန်းဆရာအတတ်သင် ၇၆၁၂ ဦး စုစုပေါင်း ၁၄၂၆၃ ဦးကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ဆရာ ဆရာမများအဖြစ် သာမက စာမျက်နှာ ၇ သို့

ဤကျောင်းတော်ကြီးတွင် တိုင်းရင်းသားအသီးသီး၏ ဘာသာစကား၊ ရိုးရာဓလေ့စရိုက်များအား သင်ကြားဖလှယ်ခွင့်ရရှိကြသည်။ မည်သည့်တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူဖြစ်စေ နှစ်သက်ရာတိုင်းရင်းသားဘာသာစကား သင်ယူနိုင်သည်။ ဓလေ့စရိုက်များ လေ့လာနိုင်သည်။ ရိုးရာဝတ်စုံများ လဲလှယ်ကာ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ရိုးရာမုန့်များ တစ်လှည့်စီ ပြုလုပ်၍ မြန်မာ့ရေစားစားကြသည်။ သူတို့တစ်တွေသည် ပြည်ထောင်စုသားဖြစ်ကြ၍ ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားကြသည်။ သူတို့တစ်တွေသည် မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်၍ ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားကြသည်။ “စည်းလုံးခြင်းသည် အင်အား” ဟူသည် ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်၏ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည်။ သံယောဇဉ်တရားက စည်းလုံးညီညွတ်ရေးအားကို အလိုအလျောက်ရရှိ

စာရင်းအင်းအချက်အလက်မှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝရေး ဗဟိုကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၃) ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆

စာရင်းအင်းအချက်အလက်မှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝရေး ဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၃) ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၃၂) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ စာရင်းအင်းအချက်အလက် မှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ဗဟိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ကဏ္ဍအလိုက် လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန် စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် စာရင်းအင်းပညာဌာန ပါမောက္ခနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စာရင်းအင်းပညာအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌတို့က ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

မရှိမဖြစ်လိုအပ်

အစည်းအဝေးတွင် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စာရင်းအင်းအချက်အလက် မှန်ကန်ရေးသည် နိုင်ငံတိုင်းအတွက် အလွန်အရေးပါပြီး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်နှင့် အမျိုးသားစာရင်းအင်းစနစ် ခိုင်မာအားကောင်းရန် အထူးလိုအပ်ကြောင်း၊ အရည်အသွေးပြည့်ဝသော စာရင်းအချက်အလက်များရရှိခြင်းဖြင့် မူဝါဒချမှတ်သူများ၊ စီမံကိန်းရေးဆွဲသူများ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ၊ လူမှု-စီးပွား သုတေသနဆောင်ရွက်သူများ အနေဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုမူဝါဒများ၊ စီမံကိန်းများ၊ စီးပွားရေးဝန်းကျင်ကောင်းများကို ချမှတ်ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အကန့်အသတ်ဖြင့်ရှိနေသည့် အရင်းအမြစ်များကို အကျိုးရှိထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာရင်းအင်းကဏ္ဍသည် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအဆင့်တိုင်းတွင် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့်အတွက် တိုးတက်ပြောင်းလဲနေသော နည်းပညာများ၊ နည်းစနစ်များနှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကျင့်သုံးနေသည့် စာရင်းအင်းစနစ်သည် ဗဟိုထိန်းချုပ်မှု လျော့ချသည့် စာရင်းအင်းစနစ် ဖြစ်သဖြင့် စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ ပြည့်စုံစွာ စုစည်းတက်ချက်ထုတ်ပြန်နိုင်ရန် ဗဟိုစာရင်းအင်းအဖွဲ့ တစ်ခုတည်းသာမက အမျိုးသားစာရင်းအင်းစနစ်တွင်



ပါဝင်ပတ်သက်သူများအနေဖြင့်လည်း စာရင်းအင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ဌာန/ အဖွဲ့အစည်းများအကြား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရှိရန် အထူးလိုအပ်ကြောင်း။

ခေတ်စနစ်နှင့် လိုက်လျောညီထွေ ဖြစ်စေရေး

စားသုံးသူဈေးဆန္ဒနှင့် တွက်ချက်ရာတွင် ပါဝင်သည့် ကုန်စည်နှင့်ဝန်ဆောင်မှုများကို ခေတ်စနစ်နှင့် လိုက်လျောညီထွေ ဖြစ်စေရေးအတွက် အခြေခံနှစ်ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၇ ခုနှစ်သို့ ပြောင်းလဲတွက်ချက်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ Timeline အတိုင်း ပြီးစီးအောင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း။

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေးတွင် အလွန်အရေးပါပြီး ခိုင်မာ၍ယုံကြည်ကိုးစားနိုင်သော မြေပြင်စာရင်းအင်းအချက်အလက်မှန်ကန်မှုဖြစ်စေရန်၊ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီဖြစ်ရန်နှင့် ရှေ့နောက်ညီညွတ်မှုရှိရန် ဝန်ကြီးဌာနများအကြား၊ ပြည်ထောင်စုနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များအကြား စာရင်းအင်းဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ယန္တရားကို အချိတ်အဆက်မိမိ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဗဟိုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဗဟိုစာရင်းအင်းအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းဇော်က စာရင်းအင်းအချက်အလက်

မှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝရေး ဗဟိုကော်မတီ ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းမှု၊ ဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၃) ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ စာရင်းအင်းကဏ္ဍအလိုက် လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ၏ဆောင်ရွက်မှု၊ စားသုံးသူဈေးဆန္ဒနှင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်းတို့ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် အခြေခံနှစ်မှ ၂၀၂၇ ခုနှစ် အခြေခံနှစ်သို့ ပြောင်းလဲတွက်ချက်မှု၊ စာရင်းအင်းဆိုင်ရာ အသိပညာမြှင့်တင်မှု၊ အစည်းအဝေးများကျင်းပမှုနှင့် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှုဆိုင်ရာ တန်းများ၊ စစ်တမ်းများ ကောက်ယူမှုနှင့် Survey Calendar ၊ စာရင်းအင်းစာစောင်များ ထုတ်ပြန်မှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြ

ထို့နောက် ဗဟိုကော်မတီဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စာရင်းအင်းအချက်အလက် မှန်ကန်ရေး၊ အရည်အသွေးပြည့်ဝရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည်များကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ဆရာဝန်၊ အင်ဂျင်နီယာ၊ ကွန်ပျူတာကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ သူနာပြု ဆရာဆရာမများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများလည်း ပေါ်ထွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စုကြီး၏ အရည်အသွေးမြင့်မားသော လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များပင်ဖြစ်သည်။

ဤအရင်းအမြစ်များ၏ ပထမနှစ်ဝင်ခွင့်အတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီးသော မြန်မာပြည်အနှံ့နယ်စွန့်နယ်ဖျား ဒေသအသီးသီးမှ တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများကို အဓိကထား ရွေးချယ်ခြင်းဖြစ်သည်။ မိဘမရှိသူ သို့မဟုတ် မိခင်မရှိသူ သို့မဟုတ် ဖခင်မရှိသူ ဆင်းရဲနွမ်းပါးပြီး ပညာလိုလားသူများအား ဦးစားပေးရွေးချယ်ခြင်းဖြစ်သည်။

လက်ဆင့်ကမ်း အမွေပေးကြ

ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် ကျောင်းဆင်းများသည် ကျောင်းသားဟောင်းများအသင်းဟူ၍ ဖွဲ့စည်းထားရှိသည်။ ကျောင်းသားဟောင်းများသည် သူတို့အား မွေးဖွားရှင်သန်စေခဲ့သော ကျောင်းတော်ကြီးကို နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း အလှူငွေပြေ



ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် ပညာရေးဘွဲ့ ငါးနှစ်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၅) ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုယ်စား ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲမြို့နယ်မှ ရခိုင်တိုင်းရင်းသား ကျောင်းသားတစ်ဦးက ဂါရဝပြုကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားစဉ်။

လာကြည့်သည်။ သူတို့စိုက်ပျိုးခဲ့သော သစ်ပင်ကြီးများအောက် အရိပ်ခိုကြသည်။ ရောက်ရှိလာကြသော တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ၊ ကျောင်းသားဟောင်းကြီးများ အချင်းချင်းလက်တွဲ၍ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်မှာ အလွန်လှပ ကြည်နူးဖွယ်ရာ မြင်ကွင်းဖြစ်သည်။ သူတို့တစ်တွေသည် သူတို့ချစ်သော ပြည်ထောင်စု ကျောင်းတော်ကြီးကို

ပြန်လည် စောင့်ရှောက်ကြသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် သူတို့ချစ်သော ပြည်ထောင်စုကြီးကို လက်ချင်းချိတ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရင်း မျိုးဆက်သစ်များကို လက်ဆင့်ကမ်း အမွေပေးကြသည်။ သူတို့တစ်တွေ၏ လက်ဆင့်ကမ်းအမွေများကို သယ်ဆောင်ရင်း ပညာရေးဘွဲ့ ငါးနှစ်သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၅) မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀၅ ဦးသည်

လည်း သူတို့ကဲ့သို့ပင် နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်ကို ကျရာနေရာ၊ ကျရာကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ထမ်းဆောင်ရင်းအာစရိယဂုဏ်မြောက် ပွဲကိုင်ရှင်များ ဖြစ်ကြပေတော့မည်။

ဂါရဝပြုတင်ပြ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် (စစ်ကိုင်း) ပညာရေးဘွဲ့ ငါးနှစ်သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၅) သင်တန်းဆင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ဩဝါဒခံယူပွဲတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုယ်စား ရခိုင်တိုင်းရင်းသား ကျောင်းသားတစ်ဦးက အောက်ပါအတိုင်း ဂါရဝပြုတင်ပြခဲ့သည်။

“သားတို့ သမီးတို့ရဲ့ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ပြည်တွင်းအားနဲ့သာ အဓိကထား တည်ဆောက်ကြရမယ်ဆိုတာ နားလည်ခဲ့ရပါတယ်။ ပြည်တွင်းပြည်ပအင်အားစုအသီးသီးရဲ့ နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးမှုတွေ ဘယ်လိုပင်ရှိနေပါစေ သားတို့ သမီးတို့တစ်တွေဟာ အမိဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်ရဲ့ သားသမီးများ ပီသစွာ နိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးတဲ့

ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ကို သားတို့ သမီးတို့ တာဝန်ကျရာဒေသက တိုင်းရင်းသားပြည်သူတွေနဲ့ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်တွေအကြားမှာ ထွန်းကားပြန့်ပွားအောင် အထူးအလေးထား ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားပါမယ်ခင်ဗျား”

အမိနိုင်ငံတော်ကြီးအတွက် မျိုးဆက်သစ် တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ၏ အားရကျေနပ်စရာ ကတိကဝတ်ဖြစ်သည်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေ ပြည်ထောင်စုကြီးအတွင်းမှ ပြည်ထောင်စုကျောင်းတော်ဖြစ်သော ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် (စစ်ကိုင်း) တွင် မွေးဖွားသန်စင်ပေးလိုက်သည့် အာစရိယဂုဏ်မြောက် ပွဲကိုင်ရှင်များသည် ရှေ့သို့ချီမည် ပန်းတိုင်ဆီ (Keep Moving Forward to Achieve Our Goal) ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ နိုင်ငံအကျိုး၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု၏ အကျိုးစီးပွားများအတွက် ကျရာတာဝန်များကို တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှ ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ကြပါမည်ဟု ယုံကြည်ရင်း ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်ဆင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီ အသင်းများဖက်ဒရေးရှင်း၏ အာဂျပစီဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူး

Mr. Alexander James Matheou ကို လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်း များဖက်ဒရေးရှင်း(IFRC)၏ အာဂျပစီဖိတ်ဒေသ ဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူး Mr. Alexander James Matheou ကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော် ရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် IFRC ၏ အာဂျပစီဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ

ညွှန်ကြားရေးမှူးက IFRC ၏ လုပ်ငန်းသဘော သဘာဝ၊ IFRC နှင့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း (MRCS) တို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံတွင်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီများအတွက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးနေမှု များနှင့်ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ဆွေးနွေးပြောကြား သည်။

သတင်းစဉ်



ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ဖွင့်လှစ်ထားသော အပူရောင်စခန်းတွင် ရောက်ရှိနေသည့် ပြည်သူများကို တွေ့ဆုံအားပေး

မကွေး ဧပြီ ၂၆

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့၌ ရောက်ရှိနေ သော လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မကွေးမြို့ သံဃာရမ ကျောင်းတိုက်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး ကျောင်းတိုက်ပမာန ဆရာတော် နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မလာ ရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တစိန္တာသာရအား ဖူးမြော်ကြည်ညို၍ ဩဝါဒများခံယူကာ သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိ သူများသည် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီး ဌာန မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံးသို့ ရောက်ရှိ ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးက တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး သို့လှောင်ရုံအတွင်း စလင်းမြို့နယ်၊ မြို့သစ်မြို့နယ်၊ နတ်မောက်မြို့နယ်ရှိ လေဘေးသင့် ပြည်သူများအားထောက်ပံ့ရန် ဆန်အိတ်များ ပို့ဆောင် ရောက်ရှိလာမှုအခြေအနေကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဘေးသင့်ပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက် အမြန်ဆုံးပို့ဆောင်ထောက်ပံ့ သွားရန်၊ သို့လှောင်ရုံထိန်းသိမ်းရေးလက်စွဲအတိုင်း လိုက်နာကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ရန်နှင့် Inventory Management Software စနစ်တကျအသုံးပြုနိုင်ရေး

ဆောင်ရွက်သွားရန် လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် မကြီးကန်ကျေးရွာ အေးစေတီကျောင်းတိုက်အတွင်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော အပူရောင်စခန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး စခန်းအတွင်း လာရောက်နားခိုလျက်ရှိသည့် ကျေးရွာ

အတွင်းမှ ဘိုးဘွားများနှင့်ရင်းနှီးနှေးထွေးစွာ တွေ့ဆုံ နှုတ်ဆက်အားပေးစကားပြောကြား၍ နံနက်စာနှင့် အချိုရည်များ ဧည့်ခံနိုင်ရေး ထောက်ပံ့ကြေးငွေများကို ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် အေးစေတီကျောင်းတိုက်ရှိဆရာတော်ဦးကုမာရအား ဖူးမြော်ကြည်ညိုကာ အပူရောင်စခန်းဖွင့်လှစ်ပေး နေမှုအခြေအနေကို ရှင်းလင်းလျှောက်ထားပြီး သင်္ကန်း နှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် မကြီးချောင်းရပ်ကွက် ဣတ္ထာလာဘာမုနိ ဘုရားဝင်း အတွင်းဖွင့်လှစ်ထားရှိသော အပူရောင်စခန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး စခန်းအတွင်း လာရောက်နားခိုလျက် ရှိသည့် ကျေးရွာအတွင်းမှ ဘိုးဘွားများနှင့် ရင်းနှီး နှေးထွေးစွာ တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်အားပေးစကား ပြောကြား၍ နံနက်စာနှင့်အချိုရည်များ ဧည့်ခံနိုင်ရေး အတွက် ထောက်ပံ့ကြေးငွေများကို ကျေးရွာအုပ်ချုပ် ရေးမှူးထံ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၏ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အားပေးဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီးသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဘုရားကြီး မြို့ရှိ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ဘဲမွေးမြူ ရေးခြံ၏ ကာကိတ်ကမ်းဘဲလ်ဥစားမျိုးများ မွေးမြူထားရှိ မှု၊ မျိုးဖြန့်ဖြူးမှုနှင့် ဒေသကုန်ကြမ်းဖြင့် သိပ္ပံနည်းကျ ဘဲစာဖော်စပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး သည်။

ထိုသို့စစ်ဆေးစဉ် ဒုတိယဝန်ကြီးက ဒေသတွင်း တစ်ပိုင်တစ်နိုင်နှင့် စီးပွားဖြစ်ဘဲမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များသို့ ဘဲမျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ ဖြန့်ဖြူးရေး၊ ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် ဘဲမွေးမြူရေး နည်းပညာ ပြန့်ပွားရေးနှင့် အသိပညာများ နှီးနှောဖလှယ်ခြင်း

လုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

ဆွေးနွေးမှာကြား

ထိုမှတစ်ဆင့် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဝေါမြို့နယ် အပျား-ရှမ်းကိုင်း ချောင်းပေါ်တွင် တည်ဆောက်ထား သည့် ရှမ်းကိုင်းရေထိန်းတံခါးသို့ ရောက်ရှိပြီး တာဝန်ရှိသူများက စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေနေမှုနှင့် ငါးသယ်ဇာတတိုးပွားရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီး ဌာနနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ နိုင်ငံတကာစိုက်ပျိုးရေး သုတေသနစင်တာတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငါးတက်၊ ငါးဆင်းလမ်းများ တည်ဆောက်ခြင်းဖြင့် ဇီဝရုပ်သွင်နှင့် လူထုအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်ခြင်း ဆန်းစစ်လေ့လာမှုကို

၂၀၁၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အထိ ပူးတွဲဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ ချားစတူးအက်တက္ကသိုလ် အတိုင်ပင်ခံအဖွဲ့က ပြုစုခဲ့ သော ပဏာမအဆင့်ဒီဇိုင်းပုံစံများအပေါ် လေ့လာ သုံးသပ်ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဒုတိယ ဝန်ကြီးက ငါးတက်၊ ငါးဆင်းလမ်းကြောင်းများ တည်ဆောက်ထိန်းသိမ်းရန်၊ ဒေသတွင်း ငါးမျိုးစိတ် များ တိမ်ကောပျောက်မှုမရှိစေရန် သက်ဆိုင်ရာဌာန အသီးသီးရှိ ကျွမ်းကျင်သူများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရှမ်းကိုင်းရေထိန်းတံခါးသည် စစ်တောင်းမြစ်နှင့် ၂ ဒသမ ၅ မိုင်ခန့်ကွာ၍ မုတ္တမပင်လယ်ကွေ့ဒေသ၏ ပင်လယ်ဒီဇိုင်း (Tidal Bore) သက်ရောက်မှုရှိသည့် ကုန်းတွင်းပိုင်း ရေချိုနှင့် ပင်လယ်ရေငန်ကို ပိုင်းခြား ထားပြီး စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထား ရှိရာ ငါးမျိုးစိတ်များ၏ သဘာဝအတိုင်း ငါးရစ်ငါးသန် ထချိန်များတွင် ၎င်းတို့မွေးဖွားခဲ့ရာ အရပ်ဒေသသို့ ပြန်လည် ဥချသားပေါက်ရန် သွားလာနိုင်မည့် ငါးတက်၊ ငါးဆင်း ရေလမ်းကြောင်း ဖောက်လုပ်ပေး နိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဝေါမြို့နယ် အင်းတိုင်စု ကျေးရွာအနီး တည်ဆောက်ပြီးခဲ့သည့် မိုးယွန်းကြီးရေပိုလွှဲကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဒိုက်ဦး မြို့နယ် ပေါက်တပင်ကျေးရွာ တောင်သူ ဦးလွင်ဦး ၏ နွေစပါးဆင်းသုခ ငါးဧက စံကွက်ရိတ်သိမ်းခြင်း အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးနှင့် မွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်းသို့ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ကန်ကြီးထောင့် ဧပြီ ၂၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့ နယ် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်တွင် ဆောက်လုပ်လျက်ရှိ သော စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးနှင့် မွေးမြူရေးအထက်တန်း ကျောင်းသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဒေါက်တာရဲတင့်ထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုရာတွင် အထက်တန်းကျောင်း ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှု၊ စာသင်ခန်းများ ပြင်ဆင်ထားရှိ မှုများ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် သင်ထောက်ကူ ပစ္စည်းများ ပြည့်စုံမှုရှိရေး၊ စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြား နိုင်ရေး၊ ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ချိန်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးတို့ကို တာဝန်ရှိသူများအား ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

အဆိုပါ စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးနှင့် မွေးမြူရေး အထက် တန်းကျောင်းဆောင်သည် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ပြီး ဇွန်လ တွင် အခြေခံပညာအလယ်တန်းအဆင့် အောင်မြင် ထားသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက် ပညာသင်ကြားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းဟန် ရုရှား-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာအန်နာသိုလီ ဘူလော့ချ်နီကော့နှင့်အဖွဲ့ကို လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
လျှပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်း
ဟန်သည် ရုရှား-မြန်မာ ချစ်ကြည်
ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး
အသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ
အန်နာသိုလီ ဘူလော့ချ်နီကော့
ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်
အဖွဲ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင်
လျှပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာန
ရုံးအမှတ်(၂၇) အစည်းအဝေး
ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ရုရှား-မြန်မာ
နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့
သည့် (၇၅)နှစ်မြောက်ကာလ
အတွင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာဖြင့်
ရေရှည်လက်တွဲ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု
အကျိုးရလဒ်အဖြစ် ကဏ္ဍပေါင်းစုံ
အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့
သည့်အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ
၏ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်
ရေးအတွက် ရုရှားနိုင်ငံမှ ယခင်
ကာလများကပင် ကူညီပူးပေါင်း
ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ ရုရှားနိုင်ငံသို့

ချစ်ကြည်ရေး ခရီးစဉ်များ
သွားရောက်ခဲ့စဉ် ကာလအတွင်း
ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲ စွမ်းအင်နှင့်
အပူစွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေး
စက်ရုံများကို လေ့လာခဲ့မှုနှင့်
ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်း
အဖွဲ့အစည်းများ ဖွဲ့စည်းဆောင်
ရွက်နေမှု၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင်ရှိသော
ရေအားလျှပ်စစ် အရင်းအမြစ်
များမှ စီမံကိန်းများ ပူးပေါင်း
ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေ
များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြည်တွင်း



ကုမ္ပဏီများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများ နှင့်ပတ်သက်၍ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ရွက်ရေးအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်သော် ရုရှား-မြန်မာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး မဟာဗျူဟာဆိုင်ရာ ကွန်ဖရင့်နှင့် မြန်မာ-စိန့်ပီတာစဘတ် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖိုရမ်သို့ အွန်လိုင်းမှ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံတို့
အကြား သံတမန်ဆက်ဆံရေး ထူထောင်ခဲ့သည့်
(၇၅)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အထိမ်းအမှတ်နှင့်
တိုက်ဆိုင်၍ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး မဟာ
ဗျူဟာအစီအစဉ်များအနက် တစ်ခုဖြစ်သော ရုရှား-
မြန်မာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး မဟာဗျူဟာဆိုင်ရာ
ကွန်ဖရင့်ကို ဧပြီ ၂၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် Moscow
State Institute of International Relations
(University) of the Ministry of Foreign Affairs
of the Russian Federation (MGIMO) ၌ ကျင်းပ
ပြုလုပ်သည်။



များ၊ ရုရှားနိုင်ငံ MGIMO တက္ကသိုလ်၊ နိုင်ငံတကာ
ရေးရာ ဒုတိယပိမာကွချုပ် ဒေါက်တာစတီစလပ်
ဆူရီဆပ်နှင့် တက္ကသိုလ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ASEAN
Centre၊ Peoples' Friendship တက္ကသိုလ်၊ ရုရှား-
မြန်မာချစ်ကြည်ရေးအသင်း၊ Escape Tech LLC ၊
Rosatom Technical Academy၊ ရုရှား-အာဆီယံ
စီးပွားရေးကောင်စီနှင့် ရုရှားဖက်ဒရယ်သုတေသန
ဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်တက်ရောက်ကြ
သည်။ အဆိုပါကွန်ဖရင့်ကို ဧပြီ ၂၂ ရက် မှ ၂၉ ရက်
အထိ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ မော်စကိုမြို့နှင့်
စိန့်ပီတာစဘတ်မြို့တို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်လျက်ရှိ
သည်။

မြန်မာ-စိန့်ပီတာစဘတ်ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖိုရမ်
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဧပြီ ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ
ပိုင်းတွင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ်
မြို့၌ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်သည့်
မြန်မာ-စိန့်ပီတာစဘတ် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖိုရမ်သို့
တက်ရောက်၍ အဖွဲ့အမှာစကားပြောကြားသည်။
အဆိုပါဖိုရမ်တွင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ
ဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးလွင်ဦးက နှုတ်ခွန်း
ဆက်စကားပြောကြားပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက
အဖွဲ့အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့ဖိုရမ်က
နှစ်နိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်း ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်
အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများ၊
အတွေးအမြင်များနှင့် အကြံဉာဏ်ကောင်းများကို
ဖလှယ်နိုင်မည့် စကြာတစ်ခုဖြစ်လာမည်ဟုယုံကြည်
ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား တိုက်ရိုက်လေကြောင်း
လိုင်းပြေးဆွဲရေးနှင့် ငွေကြေးသုံးစွဲမှုစနစ် ကိစ္စရပ်
နှစ်ခုသည် အရေးပါသော ကိစ္စရပ်များဖြစ်ပါကြောင်း၊
မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရုရှားနိုင်ငံမှ ခရီးသွားဧည့်သည်များ

အပတ်ခရီးစဉ်များ ဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်လိုပါကြောင်း၊
ယနေ့ကျင်းပသည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖိုရမ်မှတစ်ဆင့်
နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် အစိုးရနှင့်
ပုဂ္ဂလိကများအကြား ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်
မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ရုရှားခရီးသွားဧည့်သည်
များအား မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်လည်ပတ်ရေး
အတွက် ဖိတ်ခေါ်လိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ထို့နောက် စိန့်ပီတာစဘတ် ခရီးသွားလုပ်ငန်း
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီမှ ဒုတိယအကြီးအကဲ
မစ္စတာနာအမ်ဂါဗီချီရာက အမှာစကားပြောကြားပြီး
မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေး ဗီဒီယိုကို
ပြသ၍ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန
ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇေယျာမျိုးအောင်က
မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်း
များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ
လေကြောင်းလိုင်းမှ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြား
ရေးမှူး မစ္စတာတာနန်ကစ်ကူမာ(အန်)မာနီယန် က
MAI မှ ပြေးဆွဲနေသော လေကြောင်းလိုင်းများနှင့်
လေကြောင်းခရီးစဉ်အတွင်း လိုက်နာရမည့်စည်းမျဉ်း
များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး နှစ်နိုင်ငံ ခရီးသွား
လုပ်ငန်းရှင်များက ခရီးသွားလုပ်ငန်းပူးပေါင်းဆောင်
ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို အပြန်အလှန် အမြင်
ချင်းဖလှယ်၍ ဆွေးနွေးကြသည်။ ဆက်လက်၍
စိန့်ပီတာစဘတ် ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီ
ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာဗီချယ်စလွာကတ်ဂါနီဗိုက ဖိုရမ်
ကျင်းပပြုလုပ်ခြင်းကြောင့် ရရှိသည့်အကျိုးကျေးဇူး
များကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

တက်ရောက်
အဆိုပါဖိုရမ်သို့ စိန့်ပီတာစဘတ် ခရီးသွား
လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီမှ ဒုတိယ
အကြီးအကဲ မစ္စတာနာအမ်ဂါဗီချီရာ၊ စိန့်ပီတာစဘတ်
ပြည်ပဆက်ဆံရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ
ဗီချယ်စလွာကတ်ဂါနီဗိုနှင့် ရုရှားခရီးသွားကုမ္ပဏီများ၊
ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြား
ရေးမှူးချုပ်နှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊
ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်း
အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အသင်းအဖွဲ့များမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊
အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး
များ၊ Myanmar Airways International (MAI) မှ
စီးပွားရေးဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မစ္စတာတာနန်ကစ်
ကူမာ(အန်)မာနီယန်တို့က အွန်လိုင်းမှ ပါဝင်
တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်နေမှုများအား မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပင့်ဖိတ်ထားသောဆရာတော်ကြီးများ လာရောက်လေ့လာဖူးမြော်ကြည်ညို

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆ - ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော် အတွင်း မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်နေမှု အခြေအနေများကို နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဘဒ္ဒန္တ သုဇနပိယ၊ ဘဒ္ဒန္တသာဂရဘိဝံသတို့ ဦးဆောင်သော မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပင့်ဖိတ်ထားသည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော် စုစုပေါင်း ၁၅၅ ပါးတို့က ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လာရောက်လေ့လာဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည်။

ဦးစွာ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်ကြီးများအား ရှင်းလင်းဆောင်၌ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ စစ်ထောက်ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်စွာလင်းက မာရဝိဇယဗုဒ္ဓ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်နိုင်ရေး စကျင်ကျောက်တော်ကြီးအား အဆင့်ဆင့်တူးဖော်ခဲ့ရမှုနှင့် ရေလမ်းကြောင်း၊ ကုန်းလမ်းကြောင်းတို့မှ အဆင့်ဆင့် ပင့်ဆောင်ခဲ့ရမှု ဆင်းတုတော်အပိုင်း(၁/၂/၄)တို့ကို ထုဆစ်ပုံဖော်ခဲ့မှုနှင့် ပလ္လင်တော်အထက်သို့ ပင့်ဆောင်နိုင်ရန်

သံမဏိမျှော်စင် ဝန်ချီစက်တည်ဆောက်ကာ ပင့်ဆောင်ခြင်းနှင့် ပင့်ဆောင်နေရာ ချထားခြင်း လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်ကြီး စီမံလမ်းစဉ်ပြည်သာယာလှပစေရေးအတွက် သစ်ပင်၊ ပန်းမန်များ စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်နေမှု၊ သာသနိကအဆောက်အအုံများ ထည့်သွင်းတည်ဆောက်လျက်ရှိမှုနှင့် အဆင့်ဆင့် တိုးတက်လာမှုအခြေအနေများကိုရှင်းလင်းလျှောက်ထားသည်။ ထို့နောက် ပင့်ဖိတ်ထားသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်ကြီးများသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ပလ္လင်တော်

တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်ကြီးအတွင်းရှိ သာသနိကအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက်တည်ဆောက်နေမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် စစ်ထောက်ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်စွာလင်းနှင့် ဇနီး၊ တာဝန်ရှိသူများသည် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်ကြီးများအား နေ့ဆွမ်းနှင့် အချိုပွဲများ၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်ကြီးများထံမှ အနုမောဒနာတရား နာယူကြသည်။ ထို့ပြင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်

စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ဩဝါဒ ခံယူခဲ့ကြသည့် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် လူရည်ချွန် မောင်မယ်များသည်လည်း မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများနှင့် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်အတွင်း သာသနိကအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုလေ့လာခဲ့ကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဌေးလှိုင် လယ်ဝေးမြို့နယ် အောင်မြင်ကုန်းနှင့် တံတားဦးကျေးရွာများ၌ လေပြင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားသည့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို ပန်းခင်းစီမံချက်အဆင့်(၂)ဖြင့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်မှု ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆ - နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ လယ်ဝေးမြို့နယ်အတွင်း ဧပြီ ၂၁ ရက် ညနေပိုင်းက လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ကံသာကျေးရွာအုပ်စု တံတားဦးကျေးရွာနှင့် အောင်မြင်ကုန်းကျေးရွာတို့မှ လေဘေးသင့်ပြည်သူများကို လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ (နေပြည်တော်) လယ်ဝေးမြို့နယ် ဦးစီးမှူးရုံးမှ ဝန်ထမ်းများက ပန်းခင်းစီမံချက်အဆင့်(၂)ဖြင့် အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို အဆိုပါ ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးဌေးလှိုင်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ အောင်မြင်ကုန်းကျေးရွာနှင့် တံတားဦးကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍ ဝန်ထမ်းများက လေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပန်းခင်းစီမံချက်အဆင့် (၂) ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို ကြည့်ရှု



အားပေးသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် လေဘေးသင့်ရွာသူရွာသားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်အားပေး၍ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားသည့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေ စာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပြန်လည်ဆောင်ရွက်ထုတ်ပေးမည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တာဝန်ရှိသူများကို လုပ်ငန်းများ ထိထိရောက်ရောက်မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ရှိ

လက်ခံစာရင်းများနှင့် တိုက်ဆိုင်ကာ စနစ်တကျ ဖြည့်သွင်းဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ လုပ်ငန်းများ အချိန်တိုအတွင်း ပြီးစီးနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော ဝန်ထမ်းအင်အားများ ထုတ်နုတ် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး မှာကြားကာ လိုအပ်သည်များညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထို့နောက် တာဝန်ရှိသူများက ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်သော အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းများကို သက်ဆိုင်ရာ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများထံ

ပေးအပ်ပြီး ဒုတိယဝန်ကြီးက လုပ်ငန်းများ ထိရောက်လျှင်မြန်စေရေးအတွက် ဝန်ထမ်းအင်အား ထုတ်နုတ် ဖြည့်တင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ အိမ်ထောင်စုအလိုက် မွေးဖွားမှုနှင့် သေဆုံးမှုရှိသူများအတွက် တစ်ပါတည်း စာရင်းရေးသွင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းမရှိသေးသူများကိုလည်း စာရင်းပြုစုထားရှိရေး တာဝန်ရှိသူများကို မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အောင်လံမြို့၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ဒေသန္တရစီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များ တာဝန်ပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

အောင်လံ ဧပြီ ၂၆ - မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ဒေသန္တရစီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များ တာဝန်ပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်စီမံကိန်းရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်သန်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်အတွက် ကာလတိုကာလရည်စီမံကိန်းရေးဆွဲပြီး ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် သတ်မှတ်ကာလအတွင်းပြီးစီးအောင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကာ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကဏ္ဍအလိုက် စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်မှာ အောင်လံခရိုင်အတွက် ငွေကျပ် ဘီလီယံ ၅၈၆ ဒသမ ၁၇၅ ဖြစ်ပြီး တိုးတက်မှုနှုန်းအနေနှင့် ၂ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လယ်ယာကဏ္ဍ၊ စက်မှုကဏ္ဍ၊ ဆောက်လုပ်မှုကဏ္ဍ၊ ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ၊ ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍများကို ဒေသန္တရစီမံကိန်းရည်မှန်းချက်ပြည့်မီအောင် သက်ဆိုင်ရာဌာနများက ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ခရိုင်စီမံကိန်းရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်သန်းက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အောင်လံမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဆင်ပေါင်ပဲမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌတို့အား ကဏ္ဍအလိုက် စီမံကိန်းတာဝန်များပေးအပ်ခဲ့ပြီး ခရိုင်စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဝါဝါမြင့်က ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကဏ္ဍအလိုက် စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်ဆက်)



သက်ရှည်ကျန်းမာဖို့ စားသုံးဆီကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့စားဖို့

ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း ၈၃၆၀ ခု စစ်ဆေးပြီးစီး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၆၈ ဦး တွေ့ရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း
(၂၆-၄-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၂၅-၄-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၆-၄-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၈,၃၆၀) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၆၈) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၈၁) ရာခိုင်နှုန်းရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၀,၃၂၄,၈၄၆) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၃၄,၅၃၉) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင်သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၆) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၄,၇၂၂) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၉၀) ဦး ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ (၂၅-၄-၂၀၂၃) ရက်နေ့အထိ အသက် (၁၈) နှစ်နှင့်အထက် လူဦးရေစုစုပေါင်း (၃၀,၉၉၉,၄၀၀) ဦးနှင့် အသက် (၁၈) နှစ်အောက်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးမှု
(၂၅-၄-၂၀၂၃ ရက်နေ့အထိ)

အသက် (၁၈) နှစ်နှင့်အထက် ထိုးနှံထားသည့် လူဦးရေစုစုပေါင်း	၃၀,၉၉၉,၄၀၀
အသက် (၁၈) နှစ်အောက် ထိုးနှံထားသည့် လူဦးရေစုစုပေါင်း	၆,၈၄၉,၀၅၅

လူဦးရေစုစုပေါင်း (၆,၈၄၉,၀၅၅) ဦးတို့အား ထိုးနှံထားရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။

သုတေသနတွေ့ရှိချက်များအရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားသူများတွင် ရောဂါ ပြင်းထန်မှု၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသခံယူရမှုနှင့် သေဆုံးမှုတို့ကို လျော့ချနိုင်ပြီး ထပ်ဆောင်းကာကွယ် ဆေး ထိုးနှံထားခြင်းဖြင့် ရောဂါပြင်းထန်မှု၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသခံရမှုနှင့် သေဆုံးမှုတို့ကို ပိုမိုလျော့ချ နိုင်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်အတူယှဉ်တွဲပြီးနေထိုင်ရာတွင် နေထိုင်မှုပုံစံသစ် နည်းလမ်းအား လိုက်နာ၍ နေထိုင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

- အသက်(၅)နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူများအားလုံးသည် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အခမဲ့ထိုးနှံပေးလျက် ရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီး (၆)လ ပြည့်ပြီးပါက ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံခြင်းတို့ကို နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် ဆက်သွယ်၍ မပျက်မကွက်ခံယူကြရန်၊
- အလုပ်ပိတ်အခန်းများ၊ လူထုထပ်သောနေရာများ၊ အများပြည်သူနှင့်သက်ဆိုင်သော နေရာများ၌ရှိနေစဉ် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းကို စနစ်တကျတပ်ဆင်ရန်၊
- အလုပ်ပိတ်အခန်း၌ လူတစ်ဦးထက်ပို၍ ရှိနေစဉ် လေဝင်/လေထွက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ဖြစ်နိုင် ပါက ပြတင်းပေါက်များအား ဖွင့်ထားရန်၊
- လက်ကို ဆပ်ပြာ၊ ရေ (သို့မဟုတ်) အယ်လ်ကိုဟော(အနည်းဆုံး ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း) ပါဝင်သော လက်သန့် ဆေးရည်ဖြင့် စက္ကန့် (၂၀)ကြာ မကြာခဏဆေးကြောရန်၊
- လူတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေရန်၊
- တတ်နိုင်သမျှ လူစုလူဝေးရှောင်ကြဉ်ရန်၊
- ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်မထားချိန်၌ ချောင်းဆိုး၊ နှာချေလျှင် တံတောင်ဆစ်ကွေးနှင့်အုပ်၍ ချောင်းဆိုး၊ နှာချေခြင်းစသည့် တစ်ကိုယ်ရေကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများကို ဆက်လက်လိုက်နာကြ ပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် တန့်ယန်းခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ

တန့်ယန်း ဧပြီ ၂၆ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ဇော်အေးနှင့် တာဝန်ရှိ သူများသည် ဧပြီ ၂၅ ရက်တွင် တန့်ယန်းမြို့ မဟာမြတ်မုနိ ဘုရားအား သွားရောက်ဖူးမြော် ကြည့်ညိပြီး ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တ ဦးကောလိသ၊ စပ်စုခမ်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသုခမိန္ဒအား ဖူးမြော်ကန်တော့၍ လှူဖွယ်ဝတ္ထု ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။



ရှင်းလင်းတင်ပြ ဆက်လက်၍ တန့်ယန်းမြို့နယ် ခန်းမ၌ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံရာ တန့်ယန်းခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်လွင်က ဒေသ ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တက်ရောက် လာသူများက ဒေသလိုအပ် ချက်များ တင်ပြကြရာ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်

ဦးအောင်ဇော်အေးက ဒေသခံ ပြည်သူများ၏ တင်ပြချက်အပေါ် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တန့်ယန်းမြို့၌ တာဝန် ထမ်းဆောင်နေသော ဝန်ထမ်းများအတွက် ရှမ်း

ပြည်နယ်အစိုးရဖွဲ့မှ ဂုဏ်ပြု ချီးမြှင့်ငွေများကို ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ဇော်အေးက ပေးအပ်ရာ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်လွင်က လက်ခံရယူသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်

နှင့်အဖွဲ့သည် ခင်းကျင်းပြုသထား သော အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား ဒေသထွက်ကုန် ပစ္စည်းများ (MSME) ပြခန်းကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြကြောင်း သိရသည်။ ပြည်နယ် (ပြန်/ဆက်)

ကမာရွတ်မြို့နယ်တွင် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှုလျော့နည်းရေးဆောင်ရွက်

ကမာရွတ် ဧပြီ ၂၆

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကမာရွတ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှု လျော့နည်းရေး၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပျောက်ဆုံးမှုလျော့ချရေးနှင့် ဓာတ်အားပြည့်ဝစွာရရှိရေးတို့အတွက် ကမာရွတ်မြို့နယ် ကျွန်းတော လမ်း၊ နာနတ်တောလမ်း၊ ဗဟိုလမ်း၊ ဘုရင့်နောင်လမ်းတို့ရှိ 66kV ဆင်မ လိုက်-MRTV-3 ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် မလွတ်ကင်းသော သစ်ပင်သစ်ကိုင်း များအား ယမန်နေ့က ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခဲ့သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာသို့ အနောက်ပိုင်းခရိုင်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ က ကြီးကြပ်၍ ကမာရွတ်မြို့နယ်လျှပ်စစ်ရုံးဝန်ထမ်းအင်အား ၂၀ ခန့်က ပလက်ဖောင်းယာဉ်တစ်စီး၊ အမှိုက်သိမ်းယာဉ်တစ်စီးတို့ဖြင့် ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအလုပ်အမှုဆောင်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၆

ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အလုပ်အမှုဆောင်များ စုံညီအစည်းအဝေးကို ယနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီက မိုလ်တထောင်မြို့နယ် ကမ်းနားလမ်းရှိ ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည် ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့(ဗဟို) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

ရှေးဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည် ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးဦးက နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် ဦးထွန်းထွန်းဦး (ဗုဒ္ဓဘာသာ)၊ ဦးကျော်ဇင်လတ်(ဟိန္ဒူဘာသာ)၊ ဦးသန်းဝင်း(အစ္စလာမ်

ဘာသာ) တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားများ ပြောကြားခဲ့ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးဦးက ဦးစားပေးအနေဖြင့် အဖွဲ့ဝင် အခြားသောဘာသာဝင်များ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ အကူ အညီပေးနိုင်ရေးနှင့် လက်ရှိဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေများကို ချပြ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသော ခရိုင်အသီးသီးမှဥက္ကဋ္ဌများ နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ခရိုင်၊ မြို့နယ်အတွင်း လက်ရှိအခြေအနေများနှင့် စည်းရုံးရေးဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများကို တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဆွေးနွေးမှုများအပေါ် တိုင်းဒေသကြီးဥက္ကဋ္ဌနှင့် အထွေထွေအတွင်း ရေးမှူးတို့က ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြေကြားပေးခဲ့သည်။ ကိုကြီးတင်

အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင် ၂၀၂၄ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်

ဝါရှင်တန် ဧပြီ ၂၆
အမေရိကန်နိုင်ငံ သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပမည့် အမေရိကန်သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့တွင် တရားဝင်ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

မဲဆွယ်စည်းရုံးခဲ့
ထို့ကြောင့် ဂျိုးဘိုင်ဒင်အနေဖြင့် ၂၀၂၄ ရွေးကောက်ပွဲတွင် သမ္မတဟောင်း ဒေါ်နယ်ထရမ်နှင့် ပြန်လည်ယှဉ်ပြိုင်ရဖို့ အလားအလာရှိနေကြောင်း သိရသည်။ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီသည် ၎င်းတို့ပါတီ အနေဖြင့် ဒုတိယလေးနှစ်သက်တမ်း ထပ်မံတာဝန် ယူခွင့်ရရှိရန် မျှော်လင့်ထားပြီး ဧပြီ ၂၅ ရက်က ဗီဒီယို ဖိုင်တစ်ခုဖြင့် မဲဆွယ်စည်းရုံးခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ထို့ပြင် အသက် ၅၈ နှစ်အရွယ်ရှိ အမေရိကန် ဒုတိယသမ္မတ ကမ်မလာဟဲရစ်သည်လည်း ဒုတိယ သမ္မတအဖြစ် နောက်တစ်ကြိမ် ထပ်မံယှဉ်ပြိုင်မည်

ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိ အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်သည် အသက် ၈၀ ရှိပြီဖြစ်သောကြောင့် အမေရိကန်နိုင်ငံ သမိုင်းတွင် အသက်အကြီးဆုံးသမ္မတအဖြစ် မှတ်တမ်းဝင်ထားပြီး မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးကာလ တစ်လျှောက် ၎င်း၏အသက်အရွယ်ကြီးရင့်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မေးခွန်းထုတ်မှုများနှင့် ရင်ဆိုင်ရဖွယ် ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

ဂျိုးဘိုင်ဒင်အနေဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲ တွင် အနိုင်ရရှိပါက သမ္မတအဖြစ် ဒုတိယသက်တမ်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ပြီးချိန်ဖြစ်မည့် ၂၀၂၉ ခုနှစ်တွင် အသက် ၈၆ နှစ်အထိရှိလာမည်ဖြစ်သည်။

လက်ရှိသမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်နှင့် သမ္မတဟောင်း ဒေါ်နယ်ထရမ်တို့သည် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ရင်ဆိုင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ထရမ်အနေဖြင့် လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ကြေညာထားပြီးဖြစ်သည့်



အတွက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ရမည်ဖြစ်သည်။
သမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် ထပ်မံရင်ဆိုင်ယှဉ်ပြိုင် ကိုးကား - ဘီဘီစီ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



လာအိုနိုင်ငံ၌ အကြိမ်(၂၀)မြောက်

တရုတ်-အာဆီယံ ကုန်စည်ပြပွဲဆိုင်ရာ နိုင်ငံရပ်ခြားပြပွဲ ကျင်းပ

ဗီယက်ကျွန်း ဧပြီ ၂၆
အကြိမ်(၂၀)မြောက် တရုတ်-အာဆီယံ ကုန်စည်ပြပွဲနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ ကွမ်ရှီးကျွန်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသပို့ကုန်ပြပွဲဆိုင်ရာ နိုင်ငံရပ်ခြား ပြပွဲကို လာအိုနိုင်ငံ ဗီယက်ကျွန်းမြို့တော်၌ ဧပြီ ၂၄ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ပူးတွဲကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ပြပွဲ၌ လျှပ်စစ်အသုံးအဆောင်ပစ္စည်း များ၊ စက်ပစ္စည်းများ၊ သန့်စင်သောစွမ်းအင်တီထွင် ဆန်းသစ်မှုများ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ကိရိယာများနှင့် အခြားကုန်ပစ္စည်းများဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု များလုပ်ဆောင်ရန် တရုတ်၊ လာအိုနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံများ မှ ကုမ္ပဏီ ၁၈၃ ခုကို ဆွဲဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံက အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့် ခေတ်မီဆန်းသစ်မှုများသည် တရုတ်နိုင်ငံအပါအဝင် အခြားနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံသား များကိုပါ အကျိုးကျေးဇူးရှိစေကြောင်း လာအိုနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး Jiang Zaidong က ပြောကြားသည်။

ယခုကျင်းပသည့်ကုန်စည်ပြပွဲသည် ကုန်သွယ် ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်ရေး ကဏ္ဍများအတွက် အရေးကြီး သည့်အခန်းကဏ္ဍမှ ရပ်တည်နေပြီး သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံများအကြား စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ကိုဗစ်-၁၉ အလွန်ကာလ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများနှင့် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံသား များအချင်းချင်း ပေါင်းစည်းမှုများကို မြှင့်တင်ပေး နိုင်ခဲ့ကြောင်း လာအိုနိုင်ငံစက်မှုလုပ်ငန်းနှင့် ကုန်သွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး Chansouk Sengphachanh က ပြောကြားသည်။

ယခုပြပွဲကျင်းပခြင်းဖြင့် ကွမ်ရှီးကျွန်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၏ ထုတ်ကုန်များကို လာအိုနိုင်ငံ သို့ တင်ပို့ရန်အခွင့်အရေးရခဲ့ပြီး လာအိုကုမ္ပဏီများကို လည်း တရုတ်-အာဆီယံကုန်စည်ပြပွဲတွင် ပါဝင်ပြသ နိုင်ရန် အခွင့်အရေးများရရှိခဲ့သည်။ ယခုကုန်စည် ပြပွဲကို ကျင်းပခြင်းဖြင့် တရုတ်၊ လာအိုနှင့် အခြား အာဆီယံနိုင်ငံများအကြား ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်နိုင်ခဲ့ပြီး လာအိုနိုင်ငံမှ ထုတ်ကုန် များအတွက်လည်း ဈေးကွက်များ ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်ရရှိစေခဲ့ကြောင်း တရုတ်-အာဆီယံကုန်စည် ပြပွဲတာဝန်ရှိသူ Wei Zhaohui က ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ လက်ရှိအချိန်အထိ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံ ကလေးငယ်ပေါင်း ၁၅ ဒသမ ၆ သန်းနီးပါးရှိ

ဝါရှင်တန် ဧပြီ ၂၆
အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ လက်ရှိ အချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံထားရသည့် ကလေး ငယ်ပေါင်း ၁၅ ဒသမ ၆ သန်း နီးပါးရှိကြောင်း အမေရိကန် ကလေးအထူးကု အကယ်ဒမီနှင့် ကလေးဆေးရုံ အသင်းတို့၏ နောက်ဆုံးအစီရင်ခံစာအရ သိရ သည်။
လွန်ခဲ့သော ရက်သတ္တပတ် အတွင်း ရောဂါကူးစက်ခံ ကလေး ငယ် ၉၀၀၀ ခန့် စစ်ဆေးတွေ့ရှိရ ကြောင်း အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြ ထားသည်။
လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်

တာကာလအတွင်း အပတ်စဉ် အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထား သည်။
ကလေးငယ်များ၏ ကျန်းမာ ရေးအပေါ်ကပ်ရောဂါ၏ လက်ငင်း သက်ရောက်မှုများ ရှိနေသည်ကို အသိအမှတ်ပြုရန်နှင့် ကလေး ငယ်များနှင့် လူငယ်များ၏ ရုပ်ပိုင်း ဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် လူမှု ဘဝများအပေါ် ရေရှည်အကျိုး သက်ရောက်မှုများကို ဖော်ထုတ် ဖြေရှင်းရန် လိုအပ်ကြောင်း အမေရိကန် ကလေးအထူးကု အကယ်ဒမီနှင့် ကလေးဆေးရုံ အသင်းက ပြောကြားသည်။
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်



ဂျပန်နိုင်ငံ၏ လူဦးရေ ၂၀၇၀ ပြည့်နှစ်တွင် သုံးပုံတစ်ပုံ လျော့ကျသွားဖွယ်ရှိ

တိုကျို ဧပြီ ၂၆
ဂျပန်နိုင်ငံ၏လူဦးရေသည် ၂၀၇၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၈၇ သန်း (လက်ရှိ လူဦးရေ၏ သုံးပုံတစ်ပုံ)အထိ လျော့ကျသွားနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း သုတေသီ များက ခန့်မှန်းပြောကြားသည်။
အဆိုပါ ခန့်မှန်းချက်ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် သန်းခေါင်စာရင်းအပေါ် အခြေခံ၍ လူဦးရေနှင့်လူမှုလိုခြုံရေး သုတေသနအမျိုးသားအင်စတီကျု က ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်သန်းခေါင်စာရင်းအရ ဂျပန်နိုင်ငံသားမဟုတ်သူ

များအပါအဝင် နိုင်ငံအတွင်းလူဦးရေ ၁၂၆ ဒသမ ၁၅ သန်းခန့် နေထိုင် လျက်ရှိသည်။ ၂၀၅၆ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံ၏လူဦးရေသည် သန်း ၁၀၀ အောက်အထိ လျော့ကျသွားဖွယ်ရှိသည်။
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ဂျပန်လူမျိုးများ၏ ပျမ်းမျှသက်တမ်းသည် အမျိုးသားများအတွက် ၈၁ နှစ်နှင့် အမျိုးသမီးများအတွက် ၈၇ နှစ်ဖြစ် သည်။ ၂၀၇၀ ပြည့်နှစ်တွင် အဆိုပါပျမ်းမျှသက်တမ်းသည် ၈၅ နှစ်နှင့် ၉၁ နှစ်သို့ အသီးသီးတိုးမြှင့်လာနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း ခန့်မှန်းထားသည်။
အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူ့အရေအတွက်သည် ၂၀၇၀

ပြည့်နှစ်တွင် နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၃၈ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း ရှိနိုင်ဖွယ်ရှိသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက်ပြည်သူ့အရေအတွက်သည် ၂၈ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့သည်။
နှစ်စဉ်မွေးဖွားမှုအရေအတွက်သည် ၂၀၄၃ ခုနှစ်တွင် ၇၀၀၀၀၀ အောက် လျော့ကျသွားဖွယ်ရှိသည်။ ဂျပန်ကျန်းမာရေး၊ အလုပ်သမား နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပင်စင်ဘဏ္ဍာငွေအပေါ်လေ့လာ သုံးသပ်ပြီး နောက်ဆုံးခန့်မှန်းချက်များအပေါ် အခြေခံ၍ ကလေး မွေးဖွားနှုန်းကို မြှင့်တင်ရန် အစီအမံများလုပ်ဆောင်ရန် စီစဉ်ထား ကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကော၊ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

PDF Game ဆော့ကစားခြင်းကြောင့် ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်သည်

အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အဖွဲ့များအား တစ်ဖက် တစ်လမ်းမှ ထောက်ပံ့ပံ့ပိုးခြင်းစေရန်၊ လူငယ်လူရွယ်များ၏ မသိစိတ်များအတွင်း တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင်လွဲမှားစေရန်နှင့် တော်လှန်လိုစိတ်တိုးပွားလာ စေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် NUG၊ CRPH လက်အောက်ခံ အကြမ်းဖက် အဖွဲ့အစည်းများက PDF Game Application များ တီထွင်ဖန်တီးအသုံးပြုလျက် ရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်းသည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား ထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်၍ ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

အမုန်းစကားကို ဆန့်ကျင်ကြ၊ တားဆီးကြရမည်

လူမျိုး၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ ကျား/မ(သို့မဟုတ်) မည်သူမည်ဝါဖြစ်သည်ဆိုသည့် အကြောင်းအရာ တို့အပေါ်အခြေပြု၍ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး(သို့မဟုတ်) လူအုပ်စုတစ်စုကို မျှတမှုမရှိစွာ ဝေဖန်သည့် (သို့မဟုတ်) မလိုမုန်းထားမှုကို ဖော်ပြသည့် ဆက်ဆံ မှုတစ်မျိုးမျိုးကို ရည်ညွှန်းပြီး အကြမ်းဖက်ရန် လှုံ့ဆော်ခြင်းသည် အမုန်းစကားပင်ဖြစ်သည်။ အမုန်းစကားပြန့်ပွားခြင်းသည် လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်း ခွဲခြားဆက်ဆံမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကိုဖြစ်ပေါ် စေပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာနေထိုင်ရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းပြီး ညီညွတ်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတည်ဆောက်ရန် မျှော်မှန်းချက်တို့ကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် အကျင့် စာရိတ္တကိုလည်း ထိပါးစေသည်။ သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမုန်းစကား များကို ရှုတ်ချရန်နှင့်တားဆီးရန် စီမံဆောင်ရွက် ရမည်။ အမုန်းစကားဆန့်ကျင်သည့် လှုပ်ရှား မှုများတွင် အားလုံးပါဝင်ရန်နှင့် ပံ့ပိုးအားပေးရ မည်။

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ငွေဆောင်၊ ချောင်းသာ ဟိုတယ်ဇုန်လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့်တွေ့ဆုံ

ပုသိမ် ဧပြီ ၂၆
ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးတင်မောင်ဝင်းသည် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ငွေဆောင်၊ ချောင်းသာဟိုတယ်ဇုန်လုပ်ငန်းရှင် များနှင့် တွေ့ဆုံသည်။
ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ပုသိမ်- ငွေဆောင်လမ်းမပေါ်ရှိ ငွေဆောင် အပန်းဖြေဆင်စခန်းသို့သွားရောက် ၍ ဆင်လိမ္မာများ၏ အလှပြကွက် များ ပြသခြင်းကို ကြည့်ရှု အားပေးခဲ့ပြီး အလှပြကွက်များ စုံလင်စွာ ပြသနိုင်စေရေး၊ ဆင်နှင့် ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာ များ စုံလင်စွာ ရှင်းပြနိုင်ရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှု ရှိစေရေး မှာကြားသည်။
ထို့နောက် ယမုံနာဦးဟိုတယ် (ငွေဆောင်)သို့သွားရောက်၍ ဌာန ဆိုင်ရာများ၊ ငွေဆောင်၊ ချောင်းသာ ဟိုတယ်ဇုန် တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ဟိုတယ်နှင့် ခရီး သွားလာရေးလုပ်ငန်း ညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးက ငွေဆောင်၊ ချောင်းသာ ကမ်းခြေ ဒေသများ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ဧည့်သည်



ဝင်ရောက်မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ခရီးသွားလုပ်ငန်း များ တိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ ကမ်းခြေ သာယာလှပစေရေး၊ စိမ်းလန်းစိုပြည်စေရေး၊ အမှိုက်များ စနစ်တကျစုစည်းပစ်စေရေး၊ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဖြစ်စေရေးတို့အတွက် အုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့များ၊ ဟိုတယ်ဇုန်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများအားလုံး ပိုင်းဝန်း ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ငွေဆောင်

မြို့ရှိ Ngwe Saung Yacht Club Resort နှင့် Aureum Palace Hotel & Resort များသို့သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး တာဝန်ခံများ က ဧည့်သည်ဝင်ရောက်မှုအခြေ အနေများ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုအပေါ် ဧည့်သည်များ၏ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး၊ သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှုရှိစေရေး၊ စိမ်းလန်း စိုပြည်စေရေး၊ ဧည့်သည်များ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ အနားယူ အပန်းဖြေစေနိုင်ရေးနှင့် ကမ်းခြေ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာစေရေးမှာကြားခဲ့သည်။
ထို့နောက် ရွှေမြင်းပျံပုသိမ် ဟာလဝါလုပ်ငန်းသို့ သွားရောက်

၍ဟာလဝါထုတ်လုပ်မှုအဆင့်ဆင့် ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ဒေသ တွင်းမှ ထွက်ရှိသည့် အမှတ်တရ ပစ္စည်းများ စုံလင်စွာထားရှိ ရောင်းချနိုင်စေရေး၊ ကြိမ်၊ ဝါ၊ ဗေဒါ အမှတ်တရပစ္စည်းများပါ ရောင်းချနိုင်စေရေးနှင့် ဧည့်သည် များ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဝယ်ယူ နိုင်စေရေးမှာကြားခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ ရွှေစာပုသိမ်ထီး လုပ်ငန်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကာ ပုသိမ်ထီးထုတ်လုပ် ရောင်းချမှုအခြေအနေများ မေးမြန်း ခဲ့ပြီး ပိုမိုအောင်မြင်အောင် ကြိုးစား ကြစေရေး မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

မြင်းခြံခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၃၆ ရွာ၌ စီမံကိန်းရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၃၆၀၀ ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ပြီးစီး

မြင်းခြံ ဧပြီ ၂၆
သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး မြင်းခြံခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ကွပ်ကဲမှုဖြင့် မြင်းခြံမြို့နယ်၊ တောင်သာမြို့နယ်နှင့် နွားထိုးကြီးမြို့နယ် တို့မှ ကျေးရွာ ၃၆ ရွာတွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း ပံ့ပိုးရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၃၆၀၀ ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း အဆိုပါခရိုင်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မြင်းခြံခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၃၆ ရွာ၌ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ၂၅ ခု၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်း လေးခု၊ မီးလင်းရေးလုပ်ငန်း ခြောက်ခု၊ အုတ်ရေမြောင်းတည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်း တစ်ခု စုစုပေါင်းလုပ်ငန်း ၃၆ ခုကို ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်း (VDP)ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
အဆိုပါကျေးရွာရှိ လုပ်ငန်းပေါင်း ၃၆ ခုကို ကျေးရွာတစ်ရွာလျှင် စီမံကိန်း ပံ့ပိုးရန်ပုံငွေကျပ် သိန်းတစ်ရာနှင့် ကျေးရွာပြည်သူထည့်ဝင်ငွေများကို အသုံးပြုကာ ဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းများ၏ နည်းပညာပံ့ပိုးမှု၊ အနီးကပ် ကြီးကြပ်မှုတို့ဖြင့် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများကိုယ်တိုင် အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ လုပ်ငန်းများအားလုံး ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီ ဖြစ်၍ ကျေးရွာ ၃၆ ရွာရှိ အကျိုးပြုအိမ်ခြေ ၁၀၉၃ အိမ်၊ လူဦးရေ ၅၂၃၇ ဦးကို အကျိုးပြုနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ JJJ



အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်နွယ်နေ သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှ တစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။
ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများ ပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်အုပ်စုတို့ကိုဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်

ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများ အရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်အုပ်စုတို့ကိုဖျက်ရေး ဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန် ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။
ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့နယ် အနောက်ဈေးရပ်နေ သန့်ဇင်သည် ၎င်း အသုံးပြုသည့် “Thant Zin” Facebook အကောင့်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၁၀)ရပ်ကွက်နေ ချစ်မြတ်ဖြိုးစု(ခ) ချစ်ကိုသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Chit Myat Phyo Su” Facebook အကောင့်၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ် မြေနီကုန်းရပ်ကွက် မဟာမြိုင်(၉)လမ်းနေ စိမ့်သဗ္ဗာကြည်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Saint Thinzar Kyi” Facebook အကောင့်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

တောင်ငူကွယ်လွန်မြို့နယ် အမှတ်(၁၀)ရပ်ကွက် အမှတ်(၉၀၄/ခ)နေ ခင်နှင်းအေးနှင့် အောင်သူရပိုင်တို့သည် ၎င်းတို့အသုံးပြုသည့် “Khin Hin Aye” Facebook အကောင့်နှင့် “Aung Thuya Paing” Facebook အကောင့်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ် အမှတ်(၅) ရပ်ကွက်နေ သန်းထွဋ်စိုးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Than Htut Soe” Facebook အကောင့်တို့သည် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းအမှုဖွင့်လှစ် အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။
ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်း များ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်နွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရား များ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဂုဏ်ယူစရာအခွင့်အလမ်းတစ်ခုမှာ အတူရှိစေချင်ပါသည်

မိုးကေနိုင်

ခေတ်အဆက်ဆက် ဆက်ခံကြသည့် သမိုင်းအမွေအနှစ်များစွာတွင် အနုပညာသည်လည်း တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။ မွန်မြတ်သော မြန်မာ့ရုပ်ရှင်သည်လည်း အစဉ်အလာကောင်းများစွာဖြင့် သမိုင်းမော်ကွန်းကောင်းများကို စိုက်ထူနိုင်ခဲ့သည်ချည်းဖြစ်သည်။ ခေတ်အဆက်ဆက် ပြည်သူချစ်သောအနုပညာရှင်များသည် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုကို ရသအစုံဖြင့် သရုပ်ဖော်ခဲ့ကြပြီး သရုပ်ပျက်ယဉ်ကျေးမှုကို တိုက်ဖျက်နိုင်စွမ်းရှိခဲ့သည်။ ဖြေဖျော်ရေးသာမက တိုင်းပြည်ချစ်စိတ်၊ အမျိုးချစ်စိတ်၊ ဘာသာသာသနာစောင့်ရှောက်လိုစိတ်များကို ပေးစွမ်းနိုင်ခဲ့သည့်အပြင် ဘဝအတွက် ပညာပေးသင်ခန်းစာများကိုလည်း အတုယူဖွယ်ထုတ်ဖော်ပြသနိုင်ခဲ့ကြသည်။



၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုပေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာသည့် အနုပညာရှင်အချို့၏ ဖက်ရှင်ဒီဇိုင်းများကို တွေ့ရစဉ်။

ရုပ်ရှင်ကိုချစ်မြတ်နိုးဆဲပြည်သူများ
မကြာမီကာလတွင် မြန်မာတို့၏ ရုပ်ရှင်နှင့် ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ခြင်း သမိုင်းစာမျက်နှာတစ်ခုကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ကြပါတော့မည်။ အနုပညာလောကကြီး ပြန်လည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရေးအတွက် အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ကြတော့မည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၉၊ ၂၀၂၀၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်များအတွက် သုံးနှစ်စာပေါင်း၍ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်အကယ်ဒမီဆုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားကြီးတစ်ခုကို ပြည်သူလူထုကြီးက စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ် ပြန်လည်မြင်တွေ့ကြရပါတော့မည်။ အနုပညာတွင် ပရော်ဖက်ရှင်နယ်ဝိသ္မာစိတ်နှစ်ထားသော ထူးချွန်အနုပညာရှင်၊

ကာလလိုအပ်ချက်နှင့်အညီ
ယခုလိုအခြေအနေမျိုးတွင် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်သည် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် လိုအပ်နေသေးသည်ကို အားလုံးက သဘောပေါက်ကြသကဲ့သို့ ယနေ့မျိုးဆက်တို့ဘက်က ပြန်လည်မြှင့်တင်ရမည့် သမိုင်းပေးတာဝန်တစ်ရပ်လည်း ဖြစ်နေသည်။ အနာဂတ်အတွက် ကောင်းသောအမွေဟူသည် ချန်ထားရစေမြဲဖြစ်သလို လက်ဆင့်ကမ်းပေးဆပ်ရစေလည်းဖြစ်သည်။
မကြာမီတွေ့မြင်ရမည့် အခမ်းအနားကိုလည်း အမျိုးသားရေးအမွေအနှစ်ကို လက်ဆင့်ကမ်းသည့် ပွဲတော်တစ်ခုအဖြစ် မှတ်ယူထားသည်။ ယခုလို

မပြတ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နေရသည့်အပြင် ဘာသာတရားအဆုံးအမများကို လိုက်နာဖြည့်ဆည်းရန် အရေးကြီးလိုအပ်သည့်ကာလဟုလည်း ဆိုရပါမည်။
အထက်ပါ လိုအပ်ချက်များကို ခေတ်အဆက်ဆက် အနုပညာရှင်ကြီးများက တာဝန်ကျေပွန်စွာဖြင့် ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့ကြသည်ကို တန်ဖိုးထားကျေးဇူးတင်ရသည်။ အနုပညာအရာတွင် အသိအတတ်ပညာရှင်များပီပီ ဇာတ်လမ်းဇာတ်ကွက်မျိုးစုံမှာ အချစ်အမုန်း၊ အနုအကြမ်း၊ ဟာသအစုံ၊ ရာဇဝင်ကုန်အောင် ဖန်တီးပေးခဲ့ကြသူများသည် တန်ဖိုးထိုက်သူများဖြစ်ကြသည်။ ဘာသာရေး၊ အတ္ထုပ္ပတ္တိမကျန်၊ စစ်စွန့်စားခန်းမျိုးစုံဖြင့် ဘဝအမှန်ကို ဂီတသံစုံမှာ ရသစုံအောင် သရုပ်ဖော်နိုင်ခဲ့ကြသူများ၏ ကျေးဇူးတရားကား ကြီးမားလှသည်။

ခွဲဖူးသည်။ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုကာလတွင် ပါဝင်ခဲ့ဖူးသည့် သရုပ်ဆောင်ဒါရိုက်တာနှင့် ဟာသသရုပ်ဆောင်များ ရှိခဲ့ဖူးသည်ဟုလည်း လေ့လာမိသည်။ ကျောင်းသားသပိတ်၊ ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေးနှင့် ရေနံမြေသပိတ်များကို သွားရောက်မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ဖူးသည်အထိ နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးအတွက် ဂုဏ်ယူလေးစားဖွယ် သမိုင်းဝင်မော်ကွန်းထိုးခဲ့ကြသည်ကို စံနမူနာအဖြစ် အမှတ်ရစေလိုပါသည်။
ရုပ်ရှင်သည် လူတိုင်းအတွက် သည်းခြေကြိုက်အာဟာရဖြစ်၍ စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး Soft power လက်နက်တစ်ခုအဖြစ်လည်း အသုံးပြုကြသည်။ အကျိုးရှိအောင် အသုံးချနိုင်ရန်သာလိုပါသည်။ အထက်ပါတင်ပြခဲ့သလို ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ၊ ကျွန်တော်တို့လူမျိုးအတွက် ခေတ်ရေစီးကြောင်းနှင့်အတူ လိုက်ပါနိုင်မည့်အနေအထားနှင့်ထပ်တူ သာဇာတဖြစ်မည့် ခံယူချက်ကောင်းများ စိတ်ဓာတ်ကောင်းများဖော်ဆောင်ရာတွင် ထိရောက်သည့်ဖန်တီးမှုများ ပြုလုပ်ရန် များစွာလိုအပ်နေပါသေးသည်။

လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုနှင့်အတူ
အနုပညာဟူသည် ပါတီနိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံရေးချုပ်ကိုင်မှုအောက်တွင် ထွေးရောယှက်တင် မဖြစ်သင့်ဘဲ နိုင်ငံ၏အရေး၊ ပြည်သူ့အရေးကိုသာ ထင်ဟပ်သင့်ပါသည်။ စီးပွားရေးသွင်ပြင်လက္ခဏာများနှင့်အတူ အပန်းဖြေပညာရေးအတွက်ပါ ပြည်သူ့အတွက်ဟူ၍ ဦးတည်သင့်သည်။ နိုင်ငံတော်က သွားနေသည့်လမ်းကြောင်းတွင် ယနေ့ခေတ်မူဝါဒများကိုထင်ဟပ်၍ အနုပညာရသပေါ်လွင်အောင် ဖော်ထုတ်သင့်ကြသည်။
မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဆိုသည်ကား လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းကို မော်ကွန်းတင်ဖော်ကျူးရာတွင် ရှေ့တန်းမှပါဝင်ခဲ့ဖူးသည်။ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်များ၏ ဈာပနအခမ်းအနားကိုလည်း မှတ်တမ်းတင်

ပေါ်ထွန်းခဲ့သော မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဇာတ်လမ်းများသည် ကိုလိုနီလက်အောက်ခံဘဝ၊ နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေး၊ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်၊ သူ့ကျွန်မခံလိုစိတ်၊ ဇာတိသွေးဇာတိမာန်နှင့် ဝံသာနုရက္ခိတတရားပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်တို့ကို ကောင်းစွာလှုံ့ဆော်နိုင်ခဲ့သည်အထိ ထိုခေတ်ရုပ်ရှင်ပညာရှင်များဘက်က တာဝန်ကျေခဲ့ကြသည်။ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်ပိုင်းတွင်လည်း အဖျက်သဘောများနေရာတွင်အမျိုးသားနိုင်ငံရေးအကျိုးပြုဇာတ်လမ်းကောင်းများဖြင့် မော်ကွန်းထိုးနိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရသည်။
စာမျက်နှာ ၁၆ သို့ *

ပြည်သူလူထုအတွင်း သတင်းအတုအယောင်၊ သတင်းမှား၊ ကောလာဟလများ ပျံ့နှံ့နေဆဲဖြစ်ပြီး သတင်းမှန်များဖြင့် အလျင်အမြန်တုံ့ပြန်နေရဆဲဖြစ်သည်။ လူငယ်ထုအတွင်း ရှိသင့်ရှိထိုက်သော အသိအမြင်ပဟုသုတများ တွေးခေါ်မြော်မြင် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာသုံးသပ်နိုင်စွမ်းများ ဖြစ်ထွန်းရန် အလှမ်းကွာဆဲဖြစ်သည်။ မျိုးချစ်စိတ်၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အနုပညာ၊ စာပေ၊ ဓလေ့ထုံးစံများ မပျောက်ပျက်အောင် မပြတ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နေရသည့်အပြင် ဘာသာတရားအဆုံးအမများကို လိုက်နာဖြည့်ဆည်းရန် အရေးကြီးလိုအပ်သည့်ကာလဟုလည်း ဆိုရပါမည်

အတတ်ပညာရှင်များကို အနှစ်သာရအပြည့်ဖြင့် ဤကဲ့သို့အခမ်းအနားမျိုး၊ ယခုလိုအခြေအနေမျိုး၌ ပြန်လည်ရှုစားခွင့်ရသည်မှာ ဝမ်းသာကြည်နူးစရာအတိဖြစ်သည်။
၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်က စတင်ပေါ်ထွန်းခဲ့သော မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နှင့် ၁၉၅၂ ခုနှစ်မှ စတင်ပေးအပ်နိုင်ခဲ့သည့် အကယ်ဒမီဆုချွန်ဆုအခမ်းအနားများကား ကိုဗစ်ကပ်နှင့် မြန်မာ့သမိုင်း အချိုးအကွေ့တစ်ခုတွင် ပြည်သူ့ရှေ့မှောက် ကာလအတန်ကြာ ပျောက်ကွယ်နေခဲ့ပြီး စောင့်စားနေခဲ့ရသည်မှာလည်း ကြာပြီဖြစ်သည်။ အနုပညာရှင်များ၏ဆန္ဒကို နားထောင်ပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ စိတ်စေတနာအပြည့်ဖြင့် ခင်းကျင်းထားသော ဤပွဲသို့ စိတ်တူကိုယ်တူ ဝါသနာတူအနုပညာရှင်အားလုံး တက်တက်ကြွကြွ စိတ်ချမ်းမြေ့စွာဖြင့် မပျက်မကွက်ပါဝင်ဆင်နွှဲပေးကြပါရန် ပြည်သူများက ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိသည်။ အနုပညာချစ်မြတ်နိုးသော ပြည်သူအားလုံးက သူတို့ချစ်သောအကယ်ဒမီရှင်များကို အားပေးချီးမြှောက်လိုကြသည်မှာ ဓမ္မတာပင်ဖြစ်သည်။

အခြေအနေမျိုးဟု ဆိုခဲ့သည်ဖြစ်ရာ နိုင်ငံအနေဖြင့် တည်ငြိမ်မှု၊ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ တရားမျှတမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုတို့ကို ဟန်ချက်ညီညီ အရှိန်အဟုန်ပြင်းပြင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နေရသောအခြေအနေတစ်ရပ်ကို ညွှန်းလိုသည်။ အဖျက်နှင့် အပျက်သဘောတရားများနေရာတွင် အကောင်းမြင် အပြုသဘောများဖြင့် အစားထိုးနေရသောကာလမျိုးဖြစ်သည်။ အမုန်းတရားများကို ချစ်ခြင်းမေတ္တာဖြင့် ချေဖျက်နေရသည်။ နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းတွင် ရှိအပ်သည့် နိုင်ငံသားကျင့်ဝတ်များဖြည့်ဆည်းရန် အထူးလိုအပ်နေသည်။
ပြည်သူလူထုအတွင်း သတင်းအတုအယောင်၊ သတင်းမှား၊ ကောလာဟလများ ပျံ့နှံ့နေဆဲဖြစ်ပြီး သတင်းမှန်များဖြင့် အလျင်အမြန်တုံ့ပြန်နေရဆဲဖြစ်သည်။ လူငယ်ထုအတွင်း ရှိသင့်ရှိထိုက်သော အသိအမြင်ပဟုသုတများ တွေးခေါ်မြော်မြင် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာသုံးသပ်နိုင်စွမ်းများ ဖြစ်ထွန်းရန် အလှမ်းကွာဆဲဖြစ်သည်။ မျိုးချစ်စိတ်၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အနုပညာ၊ စာပေ၊ ဓလေ့ထုံးစံများ မပျောက်ပျက်အောင်

ဘာသာတရားကို မလေးမစားမလုပ်၊ သာသနာကိုအလေးထား၍ ဘုရားသာသနာကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခဲ့ကြသည်။ ခေတ်အဆက်ဆက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နှင့် အနုပညာရှင်များ၏ အနုပညာအမွေကို ထိန်းသိမ်းလက်ဆင့်ကမ်းခဲ့ကြပုံများကို ယခုလိုကာလမျိုးတွင် ဂုဏ်ယူဖွယ်အမွှမ်းတင်လိုခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ယနေ့မျိုးဆက်သစ်လူငယ်အနုပညာရှင်များအနေဖြင့် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ကို ဂုဏ်ယူစွာ တန်ဖိုးထားလက်ဆင့်ကမ်းယူနိုင်ကြစေရန်ရည်ရွယ်ပြီး တန်ဖိုးထားသင့်သည်ကို တန်ဖိုးထား၊ လေးစားသင့်သည်ကို လေးစား၊ ရိုသေသင့်သည်ကို ရိုသေ၊ စောင့်ရှောက်အပ်သည်ကို စောင့်ရှောက်နိုင်ရန် အဓိကဖြစ်

* စာမျက်နှာ ၁၅ မှ

အမွေခံကောင်းသဖွယ် မြန်မာ့အနုပညာ

ခေတ်အဆက်ဆက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများသည် နိုင်ငံအရေးအရာ၊ တရားမျှတမှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရာတွင် လေးစားဖွယ်ရာ စံပြုဂုဏ်ယူစရာများဖြစ်ခဲ့ကြသလို လောကီဇာတ်ခုံ လူ့ဘဝအစုံကို ရည်ညွှန်းသည့် လူမှုအရေးအရာများကို ပြုပြင်ရာတွင်လည်း ပညာပေးဇာတ်ကားကောင်းများစွာဖြင့် ဖော်ထုတ်ဖန်တီးနိုင်ခဲ့ကြသည်။ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးစံကို မြန်မာပီသစွာ ကမ္ဘာကို ချပြနိုင်ခဲ့ကြသည်။ စံနမူနာယူစရာ မိသားစုချစ်ခြင်းမေတ္တာကို နက်ရှိုင်းစွာဖော်ထုတ် နိုင်ခဲ့ကြပြီး မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် မအပ်စပ်ရာ ဇာတ်ဝင်ခန်းများမဖြစ်ပေါ်စေရန် အထူးဂရုစိုက်၍ နူးညံ့သိမ်မွေ့သော မြန်မာတို့၏ ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို ပီပြင်စွာ ရိုက်ကူးပြသနိုင်ခဲ့ကြသည်။

ဘာသာတရားကို မလေးမစားမလုပ်၊ သာသနာကို အလေးထား၍ ဘုရားသာသနာကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခဲ့ကြသည်။ ခေတ်အဆက်ဆက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နှင့် အနုပညာရှင်များ၏ အနုပညာအမွေကို ထိန်းသိမ်းလက်ဆင့်ကမ်းခဲ့ကြပုံများကို ယခုလိုကာလမျိုးတွင် ဂုဏ်ယူဖွယ်အမွေတင်လိုခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ယနေ့မျိုးဆက်သစ် လူငယ်အနုပညာရှင်များအနေဖြင့် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ကို ဂုဏ်ယူစွာ တန်ဖိုးထားလက်ဆင့်ကမ်းယူနိုင်ကြစေရန်ရည်ရွယ်ပြီး တန်ဖိုးထားသင့်သည်ကို တန်ဖိုးထား၊ လေးစားသင့်သည်ကို လေးစား၊ ရိုသေသင့်သည်ကို ရိုသေ၊ စောင့်ရှောက်အပ်သည်ကို စောင့်ရှောက်နိုင်ရန် အဓိကဖြစ်ပါသည်။

ယခုတစ်ဖန် တာဝန်ရှိသူများက အနုပညာကို ခါးဆက်မပြတ်စေဘဲ မြင့်သည်ထက် မြင့်လာရန် မြှင့်နိုင်သမျှ မြှင့်ပေးနေသည်ဖြစ်ရာ ပြည်သူ့ချစ်

မည်သို့ပင်ဆိုစေ မကြာမီရှုစားကြရတော့မည့် အကယ်ဒမီမြင်ကွင်းများနှင့်အတူ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နှင့် ရုပ်ရှင်လောကသားများအတွက် ကောင်းသောအလားအလာများကို မှန်းဆမိသည်။ ပြည်သူများဘက်ကလည်း ကိုဗစ်ကာလမှစ၍ ယခုကာလအခြေအနေများအထိ အခက်အခဲ၊ အတက်အကျ၊ အနိမ့်အမြင့်များစွာဖြင့် ကြိုးစားရုန်းကန်ခဲ့ကြရသည့် အနုပညာရှင်များအပေါ် စာနာနားလည်မှုရှိဆဲပင်ဖြစ်သည်။ ပြီးစီးခဲ့သည့် အတာသင်္ကြန်ပွဲတွင် ဆင်နွဲ့ခဲ့ကြသည့် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတအနုပညာရှင်များ၏ တက်ကြွလန်းဆန်းမှု ပုံရိပ်များက ယခုကျင်းပမည့်အကယ်ဒမီပွဲမြင်ကွင်းကိုပါ ကြည်နူးပျော်ရွှင်မှု ရသများစွာကို ထပ်မံပေးစွမ်းနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်

သော ရုပ်ရှင်လောကကြီး ပြန်လည်နိုးထအသက် ဝင်လာပေတော့မည်။ အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများကြားမှ ရသမျှရင်းမြစ်များဖြင့် ရုပ်ရှင်လောကကြီးကို ယခုလိုတတ်အားသမျှ ပံ့ပိုးပေးနေခြင်းသည် ပင် ရုပ်ရှင်လောကသား အနုပညာရှင်များကို တန်ဖိုးထား၍ဖြစ်သည်။ အနုပညာစင်မြင့်ပေါ်ပြန်လည်ရောက်ရှိစေလို၍ဖြစ်သည်။ အနုပညာကို တန်ဖိုးထားသော ပြည်သူ့အပေါင်းကို ရိုသေလေးစား၍ဖြစ်သည်။ အရေးကြီးသည်မှာ အားလုံးက ပူးပေါင်းပါဝင်ရန်ပင်ဖြစ်သည်။

အခွင့်အလမ်းကို မိမိအတတ်ပညာအားဖြင့် ဆုပ်ကိုင်အသုံးချတတ်ရန်သာလိုသည်။ အနုပညာသည် တစ်ဦးတစ်ယောက် တစ်စုတစ်ဖွဲ့အတွက် ခုတုံးလုပ်အသုံးချခံရန်မဟုတ်။ အမျိုးသားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ အေးချမ်းရေး၊ သာယာဝပြောရေးအတွက် မိမိတို့အတတ်ပညာဖြင့် ပြည်သူကို အလင်းဆောင်ရန်ဖြစ်သည်။ တိမ်းစောင်းနေသည်များကို မိမိတို့

လုပ်အားဖြင့် တည့်မတ်ပေးဆပ်ရန်သာဖြစ်သည်။ နိုင်ငံနှင့်ပြည်သူအတွက် ဦးထိပ်ပန်ဆင်ရမည့် ထိုခံယူချက်များဖြင့် အတ္တနှင့်ပရ မျှတစွာစဉ်းစားပါက ရေမြင့်၍ ကြာလည်းတင့်လာမည်သာဖြစ်သည်။

အနုပညာရှင်ကောင်းတစ်ယောက်မှာ

စာပေ၊ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်အနုပညာရှင်ဟူသည် မိမိတို့ကိုယ်တိုင်က အစွမ်းထက်သူများ၊ လွှမ်းမိုးသူကြီးသူများဖြစ်၍ အများသူငါကို ပညာပေးနိုင်စွမ်းရှိသူများဟု ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ယုံကြည်မှုထားရှိသင့်ကြသည်။ အမှားတွေ့လျှင် အမှန်ပြင်ပေးသူ၊ အတွေးအခေါ်ကို ပြောင်းလဲနိုင်စွမ်းသူ၊ ဖန်တီးရည်ပါဝါအပျော့စား လမ်းမှန်သို့ တည့်မတ်ပေးသူများဖြစ်ကြသည်။ လူအများ၏ စိတ်ဖိစီးမှုများကို လျော့ချပေးပြီး သောကအပူကို လျော့စေသည်။ ရံဖန်ရံခါ အတွေးအခေါ်၊ အယူဝါဒ ထက် လူများ၏ ခံစားချက်နှင့် လူသားများ၏ဘဝကို ပို၍နားလည်ပေးရသည်လည်းရှိသည်။ ထိုအချက်

ကို အနုပညာရှင်များကသာ ပို၍သိသလို ပို၍လည်း ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ကြသည်ဟု ထင်ပါသည်။ လူငယ်များကို လိမ္မာအောင်၊ ယဉ်ကျေးလာအောင်၊ ကြိုးစားလာအောင်၊ ဘဝတိုးတက်အောင် လမ်းမှန်ပြန်နိုင်သူများဖြစ်၍ အလွန်တန်ဖိုးကြီးသူ ဘဝဖန်တီးရှင်များဟု တင်စားထိုက်ပါသည်။

မည်သို့ပင်ဆိုစေ မကြာမီရှုစားကြရတော့မည့် အကယ်ဒမီမြင်ကွင်းများနှင့်အတူ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နှင့် ရုပ်ရှင်လောကသားများအတွက် ကောင်းသော အလားအလာများကို မှန်းဆမိသည်။ ပြည်သူများဘက်ကလည်း ကိုဗစ်ကာလမှစ၍ ယခုကာလအခြေအနေများအထိ အခက်အခဲ၊ အတက်အကျ၊ အနိမ့်အမြင့်များစွာဖြင့် ကြိုးစားရုန်းကန်ခဲ့ကြရသည့် အနုပညာရှင်များအပေါ် စာနာနားလည်မှုရှိဆဲပင်ဖြစ်သည်။ ပြီးစီးခဲ့သည့် အတာသင်္ကြန်ပွဲတွင် ဆင်နွဲ့ခဲ့ကြသည့် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတအနုပညာရှင်များ၏ တက်ကြွလန်းဆန်းမှုပုံရိပ်များက ယခု ကျင်းပမည့် အကယ်ဒမီပွဲမြင် ကွင်းကိုပါ ကြည်နူးပျော်ရွှင်မှုရသများစွာကို ထပ်မံပေးစွမ်းနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်မိပါသည်။

ပြီးခဲ့သည့် လူထုပျော်ရွှင်ပွဲများတွင် ပြသခဲ့ကြသည့် စိတ်အားထက်သန်မှုများကို ဆက်လက်အသုံးချနိုင်ပါစေကြောင်း ပြည်သူများ၏ နှလုံးသားတွင် ကြီးစွာမျှော်လင့်နေပါသည်။ မကြာမီကျင်းပတော့မည့် အကယ်ဒမီမြင်ကွင်း၌ အနုပညာ လောကသားအားလုံးအတူရှိစေချင်သည်မှာ ပြည်သူတို့၏ဆန္ဒဖြစ်သည်။ စိတ်တူကိုယ်တူ ပေါင်းစည်းစေချင်သလို အနုပညာရှင်တို့၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့်အတူ ရုပ်ရှင်လောက ဆန်းသစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ကိုလည်း မြင်လိုကြပါသည်။ နိုင်ငံပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးမှာပါဝင်ပြီး အစဉ်အဆက်နိုင်ငံ၏ အားတစ်ချဖြစ်လာစေရန်သာ ဆန္ဒပြုလိုက်ရပါသည်...။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၀၂၃-၂၀၂၃ ကျပ်/လီတာ

Table with 18 columns: Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး, နေပြည်တော်, ပဲခူး, မကွေး, ထားဝယ်, မုံရွာ, ပုသိမ်, မြစ်ကြီးနား, စစ်တွေ, ဘားအံ, မော်လမြိုင်, လားရှိုး, တောင်ကြီး, လွိုင်ကော်, ဟားခါး, ကျိုင်းတုံ

ကျပ်/လီတာ

Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၁၆
၀၆၇- ၄၁၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

မြစ်ဝကျွန်းပတ်စီမံကိန်းနှင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

မြန်အောင် ဧပြီ ၂၆
ရှေ့တော်တွင်းဒေသကြီး မြန်အောင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြစ်ဝကျွန်းပတ်စီမံကိန်းနှင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဝေဠုဝန်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဘောဇေသာလာမောရုံ၌ ကျင်းပသည်။



ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း (VDP) ကို မြန်အောင်မြို့နယ်တွင် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ ကျေးရွာ ၈၇ ရွာတွင် ငွေကျပ်သန်း ၈၇၀ ဖြင့် ကျေးရွာတွင်း လမ်းများ၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများ၊ ကျေးရွာမီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

“အကယ်ဒမီပွဲကြို” ရုပ်ရှင်ဇာတ်ဝင်တေးများ ဖျော်ဖြေပွဲ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ပြသမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
ပြည်သူများ အပန်းပြေစေရန်၊ ဖျော်ရွှင်စေရန်နှင့် စိတ်ခွန်အားသစ်များ ရရှိနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များကို တိုးမြှင့်တင်ဆက်လျက်ရှိရာ Friday Night Live Show အစီအစဉ်ဆန်းသစ်မှုအဖြစ် “အကယ်ဒမီပွဲကြို” ရုပ်ရှင်ဇာတ်ဝင်တေးများ ဖျော်ဖြေပွဲကို ဧပြီ ၂၈ ရက် (သောကြာနေ့) ည ၈ နာရီ သတင်းများအပြီးတွင် MRTV-HD Channel မှ ထုတ်လွှင့်ပြသမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါအစီအစဉ်တွင် “မြန်မာ့အသံတေးဂီတ” အဖွဲ့၏ တီးခတ်မှုနှင့်အတူ တေးသံရှင်များဖြစ်ကြသည့် အကယ်ဒမီရဲအောင်၊ စိုးရန်အောင်၊ စာသန်းထွန်း၊ စောဒယ်နီရယ်၊ လင်းဘုန်းကျော်၊ ဇော်မင်းဦး၊ မယ်လိုဒီ၊ အိအိလှိုင်၊ ရေဂျီးနား၊ မြန်နွှာနှင့် မြင့်မြတ်ကျော်တို့က သီဆိုဖျော်ဖြေကြမည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့တင်ဆက်မှုကို ဧပြီ ၃၀ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ထပ်မံထုတ်လွှင့်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

Advertisement for Friday Night Live Show featuring a list of performers and the show's title in large text.

ထားဝယ်မြို့နယ် သပြေချောင်းကျေးရွာသို့ သောက်သုံးရေ လှူဒါန်း

ထားဝယ် ဧပြီ ၂၆
တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက သပြေချောင်းကျေးရွာနေ ပြည်သူများ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှု မရှိစေရေးအတွက် ဧပြီ ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက သောက်သုံးရေဂါလန် ၃၂၀၀ လှူဒါန်းပေးပို့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မြို့နယ်ကျေးလက်ဝန်ထမ်းများက သပြေချောင်းကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၁၄၁၈ အိမ်၊ လူဦးရေ ၄၂၁၃ ဦးအတွက် ဌာန၏ရေသယ်ယာညှိဖြင့် သောက်ရေသန့်စင်ကား အသုံးပြုကြောင်း သိရသည်။

အချို့၌ ရေမလုံလောက်မှုများ ရှိနေပါသဖြင့် သောက်သုံးရေမလုံလောက်မှု ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် ကျေးရွာလေးရွာသို့ သောက်ရေသန့်စင်ကားဖြင့် သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေ လှူဒါန်းသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထားဝယ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများအနေဖြင့် နွေရာသီကာလ သောက်သုံးရေ ရှားပါးပြတ်လပ်မှု အခက်အခဲများရှိပါက ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနသို့ ဆက်သွယ်အကူအညီ တောင်းခံနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

၂၂၂

ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲမှ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းမှ ပထမပိုင်းတွင် အမာခံကစားသမားအနည်းငယ်သာ အသုံးပြုခဲ့ပြီး အရန်ကစားသမားများနှင့် လူငယ်ကစားသမားများကို အဓိကအသုံးပြုခဲ့ကာ ဒုတိယပိုင်းမှာ အမာခံကစားသမားအများစု အသုံးပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပထမပိုင်းတွင် မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းက ပိုမိုကစားနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၈ မိနစ်တွင် အသင်းခေါင်းဆောင် ဇော်ဝင်းသိန်းက ဦးဆောင်ဂိုးသွင်းယူခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် လူစုံပါဝင်လာသည့် ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းက တစ်ကျော့ပြန်ဖိအားပေးကစားနိုင်ခဲ့ပြီး ချောပဂိုးကို မိနစ် ၇၀ တွင် ကွင်းလယ်ကစားသမား မြတ်ကောင်းခန့်က ပြစ်ဒဏ်ဘောကို တိုက်ရိုက် ကန်သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထွက်ခွာမည် မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ရန် ဧပြီ ၂၇ ရက်တွင် ထွက်ခွာမည် ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ သွားရောက်၍ ခြေစမ်းပွဲများ ကစားခဲ့သည်။ သတင်း - ကိုညီလေး၊ ဓာတ်ပုံ - သော်ကြီး

ကျောဖုံး စုမန်နက်နမ်းစသည့် သီးနှံများသည် ဈေးကွက်အတွင်း အရောင်းအဝယ်ကောင်းနေကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ စိုးဝင်းမြင့်ပွဲပိုင်ရှင် ဦးစိုးဝင်းမြင့်က ပြောသည်။ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်နေ “သင်္ကြန်အပြီးကာလ မန္တလေးဈေးကွက် စတင်ဖွင့်လှစ်ချိန်မှာပဲ ရောင်းသူ၊ ဝယ်သူတွေနဲ့ စည်ကားစွာ အရောင်းအဝယ်တွေဖြစ်နေပါတယ်။ တရုတ်ပြည်ရဲ့ ဝယ်လိုအားတွေကြောင့် အရောင်းအဝယ်တွေ သွက်နေပါတယ်။ မန္တလေး ပဲဈေးကွက်မှာ တရုတ်ပို့ကုန်ပုံများ နယ်စပ်ဒေသက ဝင်ရောက်လာပြီး ရောင်းသူ၊ ဝယ်သူတွေနဲ့ နေ့စဉ်အရောင်းအဝယ်တွေ ဖြစ်နေကြပါတယ်။ တရုတ်-မြန်မာ ကုန်သွယ်ရေးဂိတ် တွေကလည်း ကိုဗစ်ကာလမှာ သုံးနှစ်ကျော်လောက် ပိတ်ခဲ့တယ်။ ဒီနှစ်မှာ စည်းကမ်းတွေကို ပယ်ဖျက်ပြီး ဖွင့်လှစ်လိုက်တဲ့အတွက် အရောင်းအဝယ်တွေ ပိုမိုကောင်းလာတယ်။ ရောင်းအားဝယ်အား ပမာဏတွေလည်း ပိုမိုမြင့်မားလာတယ်။ ကုန်သွယ်ယာဉ်တွေနဲ့ အလုပ်သမားတွေလည်း အလုပ်အကိုင်တွေရရှိပါတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် မန္တလေးပဲဈေးကွက်အတွင်း တရုတ်ပြည်ပို့ကုန်များဖြစ်သည့် ပဲတီစိမ်း(ခရမ်းရွှေဝါ) သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၂၅၀၀၊ ပဲတီစိမ်း(အညာရွှေဝါ) သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၁၉၅၀၀၊ မြေထောက်ပဲ သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၂၉၀၀၀၊ နှမ်းဖြူသုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၃၁၀၀၀၊ စုမန်နက်နမ်း သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၂၇၀၀၀၊ မြေပဲလုံးဆန်အဖြူ တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၆၅၀၀၊ မြေပဲလုံးဆန်အနီ တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၇၅၀၀ ဈေးတို့ဖြင့် အရောင်းအဝယ်ကောင်းနေကြောင်း၊ အရောင်းသွက်နေသည့် တရုတ်ပြည်ပို့ကုန် သီးနှံများမှာ ပဲတီစိမ်း၊ နှမ်းအဖြူ၊ မြေပဲလုံးဆန်အနီများ ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျန်ပဲများအနေဖြင့် ပုံမှန်ဈေးနှုန်းများဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်နေကြောင်း သိရသည်။

Advertisement for Myanmar Global Affairs featuring a globe and text in Burmese.

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခြောက်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ မိုး/လေ

မိုးတိမ်တောင်ဖြစ်ပေါ်မှု အခြေအနေ နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးတိမ်တောင်များ ဖြစ်ထွန်းမှု အားကောင်းနေပြီး အဆိုပါမိုးတိမ်တောင်များ ရွေ့လျားရာနေရာတစ်လျှောက်တွင် မိုးရွာသွန်းခြင်းနှင့်အတူ လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးထစ်ချွန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်းနှင့် မိုးသီးကြွေခြင်းစသည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသဖြင့် ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ပါရန် အကြံပြုအပ်သည်။ မိုး/လေ

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဂလ်ပွားဆင်းတုတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အပြင့်ဆုံးဖြစ်လာမည့် မာရဝိဇယပုဒ္ဂလ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးအားပေးခြင်း



၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် (၇)ရက်သား၊ သမီး၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမတို့က "မာရဝိဇယ" ပုဒ္ဂလ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒပုဒ္ဂလ်ပွားတော်ကြီး ခိုင်မာစွာထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိမှုအား ကမ္ဘာကိုပြသရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒ ပုဒ္ဂလ်ပွားတော်ကြီးကွယ်မူ၏ဗဟိုချက်ဖြစ်စေရန်၊ တိုင်းပြည်အေးချမ်းသာယာမှုရှိစေရန်၊ ကမ္ဘာကြီးငြိမ်းချမ်းသာယာမှုဖြစ်စေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက် ၄ ရပ်ဖြင့်တည်ထားကုံးကွယ်ရန် ရည်သန်လျက်ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ ဒဂုံဘက်သို့မြို့နယ်အတွင်း၌ သာသနာတော်တို့၊ ရုပ်ပွားဆင်းတုတော်တို့၊ မြန်မာ့ရိုးရာတတ်ထုံးများနှင့်အညီ တည်ဆောက်ပူဇော်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ မာရဝိဇယပုဒ္ဂလ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ၊ စေတနာရှင်များ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတို့၏ စုပေါင်းလှူဒါန်းမှုဖြင့် အောက်ပါအတိုင်းတည်ဆောက်ပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

Table with 6 columns: S/N (စဉ်), Donor Name (လှူဒါန်းနိုင်သူအမျိုးအစား), Amount (ကျပ်သိန်း) (တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)), and other details. The table lists various donors and their contributions to the project.

၃။ မာရဝိဇယပုဒ္ဂလ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ မဟာရံအတွင်း တည်ဆောက်လှူဒါန်းမည့် သာသနိကအဆောက်အအုံများအတွက် ကြိုတင်လျာထားစာရင်းပေးသွင်းလှူဒါန်းထားကြသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအနေဖြင့် မိမိတို့ရည်ရွယ်လှူဒါန်းထားသည့် အလှူငွေများအားလည်းကောင်း၊ အထက်ပါတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းလိုသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများသည်လည်းကောင်း၊ အင်းဝဘက်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၀၀၀၀၇၆၆၆၆၆၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၀၄၄၄၀၂၀၇၀၀၂၅၀၀၀၀ တို့သို့ ငွေသွင်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ Account Transfer ဖြင့်ဖြစ်စေ ဦးစွာဆက်သွယ်ပေးသွင်းလှူဒါန်းနိုင်ကြပါက ကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ပါတဖုန်းနံပါတ်များတွင် စုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမြှော်၍ အသိပေးအားပေးအပ်ပါသည်။

(က) ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ကျော်စော ၀၉-၆၇၀၁၉၉၉၉၆၊ ၀၃၆-၃၁၀၅၇ (ခ) ဒေါ်အေးအေးကြည် ၀၉-၄၂၉၂၂၇၅၁၈၊ ၀၉-၂၅၇၈၂၅၂၀၆

အလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းထားသည့် အလှူရှင်ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများစာရင်း

Large table with 5 columns: S/N (စဉ်), Donor Name (အမည်), Amount (ကျပ်) (ကျပ်), and other details. This table lists the donors and their specific contributions to the project.

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ စိုလ်တောဇလမ်းသွယ်ဟုခေါ်တွင်သော မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၅)၊ မြေကွက်အမှတ် (၅၈)၊ အကျယ်အဝန်း (၄၀ x ၆၀) ရှိ နှစ်(၆၀)ရက် ရပ်ကွက်အား အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးအောင်ခင်မောင်... [Text continues with details about land ownership and the legal process]

“ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ ”

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၄)ရပ်ကွက်၊ ဆဒုမုဒါးလမ်း၊ အမှတ်(၅၉) ဟုခေါ်တွင်သော မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၉) ဧရိယာ(၀.၀၅၅)ဧကရှိ နှစ်(၆၀)ရက်မြေကွက်နှင့်ပိုင်ဆိုင်ဆောင်ရွက်ပိုင်ခွင့် ရှိသည့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ကွက် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်း။ [Text continues with details about land sale and legal process]

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကင်းမြို့၊ သာကောတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၉၊ လှနေ ရပ်ကွက်အမှတ်-၉၊ နဝရတ်လမ်းကျယ်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်-(၉၅၃/ခ)၊ အကျယ်အဝန်း (၂၀x၆၀)ပေ... [Text continues with details about land ownership and legal process]

“ရန်ကင်းမြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၁)တိုင်း(၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၈)၊ အကျယ်အဝန်း (၄၀ x ၆၀) ရှိ နှစ်(၆၀)ရက် ရပ်ကွက်အား အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးအောင်ခင်မောင်... [Text continues with details about land ownership and legal process]

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၄)ရပ်ကွက်၊ ဆဒုမုဒါးလမ်း၊ အမှတ်(၅၉) ဟုခေါ်တွင်သော မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၉) ဧရိယာ(၀.၀၅၅)ဧကရှိ နှစ်(၆၀)ရက်မြေကွက်နှင့်ပိုင်ဆိုင်ဆောင်ရွက်ပိုင်ခွင့် ရှိသည့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ကွက် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်း။ [Text continues with details about land sale and legal process]

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကင်းမြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ လမ်းမတော်အိမ်ရာ၊ Tower(A)၊ (၁၈)ထပ်၊ အခန်းအမှတ်(A-1809)၊ [လခိုင်တိုက်အမှတ်(၁၀)] အခန်းအမှတ်(၁၈) လမ်းမတော်အိမ်ရာ၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့ရှိ တိုက်ခန်းတစ်ခန်းနှင့်အရပ်ကွက်... [Text continues with details about land ownership and legal process]

“ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်”

ရန်ကင်းမြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ကျားကွက်သစ်ရပ်ကွက်၊ မထွန်းလမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၃၉)၊ ဒုတိယထပ်(၃-လွှာ)တိုက်ခန်းကို လက်ရှိထားပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်စန်းစန်းဦး... [Text continues with details about land ownership and legal process]

“ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း”

ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၃၀)ဟု ခေါ်တွင်သော ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၃၊ မြေကွက်အမှတ်-၃၀၊ အကျယ်အဝန်း ပေ (၄၀x၆၀)ရှိ ဦးစောနီ (BV-၀၅၂၃) အမည်ပေါက်ပါဗေဒမြေကွက်အား အမည်ပေါက်ဦးစောနီထံမှ အရပ်စာချုပ် အထက်စပ်ဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့ပြီး... [Text continues with details about land ownership and legal process]

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

၁-၄-၂၀၂၃ ရက်နေ့ ကြေးမုံ သတင်းစာစာမျက်နှာကြော်ငြာ (၂၉) ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ အမှတ်စဉ်(၁) GP ဦးစန်းစော၏ အမည်ပြောင်းတွင် လျှောက်ထားသည့် အကြောင်းအရာအမည်ပြောင်းအစား မြေပုံကူးအရောင်း ဟု အမှန်ဖတ် ရှုပါရန်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာ

တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၄/စီမံကိန်း(၂)၊ မြေကွက်အမှတ်-၃၁၄၊ မြေကွက်အမှတ်အရောင်းအမှတ်(၃၁၄)၊ သခင်မိုးလှကြီးလမ်း၊ စီမံကိန်း(၂)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (ဦးလှငွေ) [၁၂/သာယာ(နိုင်)၀၅၃၀] အမည်ပေါက်၊ နှစ်(၆၀)ရက်မြေအား အမည်ပေါက်ဦးလှငွေထံမှ မြေကွက်ကြီးအနက်မှ တရားဝင်ဖွဲ့စည်းအသေးသော (အရှေ့တက်ခြမ်း) အား အရောင်းစာချုပ် (၇၈၄/၂၀၂၂) (၃-၁၁-၂၀၂၂) ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။ ဦးကျော်မြင့် [၁၂/သာယာ(နိုင်)၀၆၄၇၈] ။ ဒေါ်သန်းသန်းဖြူ [၁၂/တမခ(နိုင်)၀၉၃၃၇၄] တို့မှ အရောင်းစာချုပ်၊ ဂရုနီ၊ နိုင်/ကတတို့တင်ပြခြင်း တစ်ဖက်သတ် မြေကွက်ခွဲရန် မြေပုံကူး/မြေတိုင်း လျှောက်ထားလာခြင်းအား တရားဝင်ဆိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ [Text continues with details about land sale and legal process]

Table with columns for land details (စဉ်, လျှောက်ထားသူ အမည်, မှတ်ပုံတင်, မြေပုံအမည်, မြေတိုင်း, မြေကွက်, မြေအမည်ပေါက်, ဖိတ်စာ) and legal status.

Table with columns for land details (စဉ်, ကိုယ်စားလှယ်, မှတ်ပုံတင်, တင်ပြသည့် ကိုယ်စားလှယ်, ကိုယ်စားလှယ်, မှတ်ပုံတင်အမှတ်, မြို့နယ်, မြေတိုင်း, မြေကွက်, မြေအမည်ပေါက်, ဖိတ်စာ) and legal status.

သင့် သွေးဖြင့် အသက် ကယ်ပါ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၁၂)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံးထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
- (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။

- (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း(MSME)များကို ရေရှည်အာမခံချက် ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။
- (ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကိုအခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
- (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

❖ မိမိတို့အနေဖြင့် မည်သည့်စိန်ခေါ်မှုပင် ရှိပါစေ၊ ပြည်တွင်းအားသည် ပြည်တွင်း၌သာ ရှိသည်ဟူသည့် ခံယူချက်ဖြင့် မိမိတို့၏ အမျိုးသားရေး မူဝါဒနှစ်ရပ် ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေ ရိက္ခာဖူလုံရေးတို့ကို ဦးတည်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်

(နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အစည်း အဝေး (၂/၂၀၂၂) တွင် အမှာစကား ပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့သို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

၁။ ပြည်သူ့အတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုသတ်ဖြတ်၊ လုယက်ခြင်းကို CRPH၊ NUG၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန် နေသည်။

၂။ ခြိမ်းခြောက်၊ လူသတ်၊ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH၊ NUG၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှုမပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်/ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက် သမားတို့၏ သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲဝင်မည့် မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းနှင့် MNL ကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက် ခြေစမ်း

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၆

(၃၂) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း နှင့် MNL ထိပ်သီးကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့သည် ဧပြီ ၂၆ ရက် ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ခြေစမ်းကစားရာ တစ်ရိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။

မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ နောက်ဆုံးခြေစမ်း ပွဲအဖြစ် ပြည်တွင်းထိပ်သီးကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ခြေစမ်း ကစားခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း နည်းပြချုပ် ဖိုက်ရှ်အွန် ဘိုင်နာသည် ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ နောက်ဆုံးကစားသည့် ခြေစမ်းပွဲဖြစ်သော ကြောင့် လူစုံအသုံးပြုခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့ ခြေစမ်းကစားစဉ်။

မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံပို့ကုန် ပဲအမျိုးအစားများ အရောင်းအဝယ်သွက်



မန္တလေး ဧပြီ ၂၆

သင်္ကြန်အပြီးကာလ နှစ်သစ် အခါသမယတွင် မန္တလေးပဲ ဈေးကွက်၌ တရုတ်နိုင်ငံ ပို့ကုန် ပဲအမျိုးအစားများ အရောင်း အဝယ် သွက်လျက်ရှိကြောင်း မန္တလေး ပဲကုန်သည်များထံမှ သိရသည်။

သင်္ကြန်အပြီးကာလ မန္တလေး ပဲဈေးကွက် စတင်ဖွင့်လှစ်သည့် အချိန်တွင် ရောင်းသူ၊ ဝယ်သူများ ဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိပြီး တရုတ် နိုင်ငံပို့ကုန် ပဲအမျိုးအစားများ ဖြစ်သည့် ပဲတီစိမ်း၊ မြေထောက်ပဲ၊ မြေပဲလုံးဆန် အဖြူ၊ အနီ၊ နှမ်းဖြူ၊ စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဂျပန်နိုင်ငံ၏ လူဦးရေ ၂၀၇၀ ပြည့်နှစ်တွင် သုံးပုံတစ်ပုံ လျော့ကျသွားဖွယ်ရှိ

ကံပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ဧပြီလ ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ